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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 16 DE FEBRER DE 2012 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 16 de febrer de dos mil 
dotze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els 
assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
OLIVELLA PASTALLÉ, FRANCESC, President  CIU 
SALIUS GUMÀ, JESÚS, vicepresident primer ERC 
ROSELL MEDALL, MARIA ASSUMPTA, vicepresidenta segona CIU 
PLANAS VILANOVA, FERRAN, vicepresident  tercer CIU 
GUSI AMIGÓ, RAIMON, vicepresident quart CIU 
LLOP FERNÀNDEZ, LLUÏSA MARIA, vicepresidenta cinquena ERC 

 
BOSCH MORGADES, JORDI CIU 
GALIMANY BONATERRA, JOAN MARC CIU 
MASDEU BAQUÈS, DAVID CIU 
ROJO SÁNCHEZ, XAVIER CIU 
SOLER VIVES, SANTI CIU 
SURIOL SAUMELL, RAMONA CIU 
TUYÀ MANZANERA, MARIA JOSEP CIU 
VALLÈS DOMINGO, SERGI CIU 
VILLANUEVA PIN, MARIA CARMEN CIU 
BERNABÉ RODRÍGUEZ, MÒNICA PSC 
CASAS MATEO, SERVAND PSC s’incorpora en el 4t punt de 

l’ordre del dia 
DE LA CRUZ MUÑOZ, CISCO PSC      
GABARRÓ CASANOVAS, MARCEL PSC 
GARCIA BARRACHINA, SERGI PSC 
GARCIA BOTAYA, MANOLO PSC 
MARTÍNEZ BRAVO, FILO PSC 
MÈRIDA LÓPEZ, SUSANNA PSC 
ROMERO GAMARRA, FRANCISCO PSC 
TORT MIRALLES, JOSEP PSC 
VALLS COMAS, LLUÍS PSC 
PAGÈS PONT, POL ERC 
CALDENTEY QUEROL, LUÍS F. PP 
JIMÉNEZ MORERA, CARLES PP 
NAVARRO DOMÈNECH, XAVIER CUP-PA 
ANFRUNS DAVÍ, JOSEP ICV-EU-A-E 

 
Actua com a Secretària: Montserrat Baulas Bordes 
Interventor: Antoni Peiret de Antonio 
 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA: 
GARCIA CRUSET, JUDIT CIU 
JOVER FONTAINE, ÀLEX PSC 
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El president obre la sessió d’acord amb l’ordre del dia següent: 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 22 de desembre de 
2011. 

 
2. Informacions de la Presidència.  

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 

3. Aprovació inicial del Reglament Orgànic Comarcal  del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès (ROC). 

 
4. Modificació de l’acord, adoptat pel Ple de 22 de  desembre de 2011, en 

relació al nomenament de representant del Consell C omarcal de l’Alt 
Penedès a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i  Pensions de 
Barcelona. 

 
5. Modificació del fitxer que conté dades de caràct er personal del 

Consell Comarcal de l’Alt Penedès: Serveis Socials i EAIA.  
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS 

 
6. Aprovar el calendari de liquidació i recaptació d’ingressos de dret 

públic per a la prestació del servei de transport e scolar col·lectiu no 
obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca d e l’Alt Penedès, 
delegat a l'Organisme de Gestió Tributària de la Di putació de 
Barcelona. 

 
II- PART DE CONTROL 

 
7. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
8. Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions 

de 15 de desembre de 2011 i 12 de gener de 2012. 
 

9. Moció que presenten els grups comarcals de CIU, PSC, ERC, PP, 
CUP I ICV pel manteniment i millora del transport d e bus nit de 
Barcelona – Gelida - Sant Sadurní - Vilafranca – Sa nta Margarida i 
els Monjos. 

 
10. Moció que presenta el Grup comarcal d’Esquerra Republicana de 

Catalunya en defensa dels afectats per a la contrac tació de 
participacions preferents. 

 
11. Precs i Preguntes. 
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1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 22 de desembre de 2011. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels membres presents. 
 
 
2- Informacions de la Presidència.  
 
Informar-vos de que el Pla d’Acció Comarcal (PAC) es va portar al Consell 
d’Alcaldes amb la idea de seguir el procediment i poder-lo portar a Plenari. Els 
alcaldes van considerar que havien tingut poc temps per poder-se’l estudiar i 
que calia una mica més de temps. I inclús que es pogués fer una sessió de 
Consell d’Alcaldes monogràfic per tal de poder debatre amb més profunditat el 
Pla d’Acció Comarcal. Es va entendre que era bo poder-ho fer d’aquesta 
manera. I per tant, doncs, es va posposar pel Consell d’Alcaldes de divendres 
de la setmana que ve per després sotmetre’l a votació del Plenari del Consell 
Comarcal. 
 
Divendres 24 vindrà aquí, al Consell Comarcal, a les 5 de la tarda, el president 
de la Diputació de Barcelona, el senyor Salvador Esteve, i el diputats Joaquim 
Ferrer i Ramon Riera, per tal de fer la presentació del catàleg de serveis de la 
Diputació de Barcelona per aquesta legislatura. 
 
Sapigueu també, que el dilluns 20 de febrer, o sigui aquest dilluns, hi haurà la 
presentació del Pla d’Acció del Consorci de Promoció Turística de l’Alt 
Penedès, per a l’any 2012, adreçat a les empreses que estan en el Club 
Enoturisme Penedès, dintre del Consorci. És una acció que es fa cada any.  
 
I per últim, comentar-vos que ahir es va produir el traspàs de l’ex-alcalde de 
Torrelles de Foix, el senyor Jordi Vallès. I que demà a les 11:30 hi haurà 
l’enterrament a Torrelles de Foix. En tot cas, fem trasllat del condol a la família. 
 
I per últim comentar-vos també, i aquest és un tema que hauríem de votar la 
seva urgència, per prendre amb consideració la renuncia al càrrec de 
consellera comarcal de la senyora Judith Garcia Cruset, per raons 
professionals i de família. Agrair la feina feta durant aquest temps i, desitjar-li 
sort en el seu àmbit professional i polític com a regidora de l’Ajuntament de 
Pacs. S’iniciarà el procediment per tal de que pugui ser rellevada en la persona 
que figura en el lloc següent de la llista electoral.  
 
 
3- Aprovació inicial del Reglament Orgànic Comarcal  del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès (ROC) 
 
Atès que el Consell Comarcal, com a entitat local de caràcter territorial, li 
correspon en l’àmbit de les seves competències, entre d’altres, la potestat 
d’autoorganització i la reglamentària.  

Atès que en ús d'aquesta potestat, l'any 1989, aquest Consell Comarcal, va 
aprovar el seu Reglament Orgànic Comarcal, que posteriorment s’ha modificat 
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puntualment només pel que fa a dos articles, la resta no s’ha complementat ni 
s’ha actualitzat en cap moment a les diferents modificacions operades en la 
legislació de Règim Local durant els últims anys, la qual cosa posa de manifest 
la necessitat d'emprendre la tasca d'adaptar als nous temps aquest instrument 
jurídic que haurà de servir per a regular l'organització comarcal. 

Atès que donada la coincidència en el temps del recent estrenat mandat, en el 
qual ja s’han plantejat dubtes d’interpretació respecte diferents articles, ha 
portat a aquest Consell Comarcal a proposar al Ple corporatiu la redacció d’un 
nou text de ROC que, a més d’estar adaptat a la nova normativa, pugui 
corregir o completar aquells aspectes del reglament que, la doctrina i la 
jurisprudència jurídica per una banda, i la teoria, els programes polítics i la 
pràctica política diària, per una altra, fan palès que són millorables. 
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal en sessió de 26 de setembre de 2011 va 
aprovar iniciar el procediment que integrarà els tràmits propis per a l’aprovació 
d’un nou Reglament Orgànic Comarcal del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Atès que en la mateixa sessió es va crear una comissió específica, de caràcter 
temporal, d’estudi, d’informe o de consulta, per a la redacció d’un nou 
reglament, integrada pel President del CCAP i per sis membres, un per cada 
grup polític comarcal. 
 
Atès que aquesta Comissió ha estat treballant en la redacció del nou ROC de 
l’Alt Penedès. 
 
Atès que el Consell d’Alcaldes de l’Alt Penedès, en sessió de 26 de gener de 
2012, i d’acord amb el que preveu l’article 19 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 
de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Organització Comarcal 
de Catalunya, va informar sobre l’aprovació del Reglament Orgànic del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Atès que el dia 2 de febrer de 2012 s’han celebrat les Jornades d’Informació i 
Participació Ciutadana sobre la nova proposta de ROC del CCAP. 
 
Vist l’informe emès per la Secretària de la corporació. 
 
Vist el que disposa l’article 14 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei d’Organització Comarcal de Catalunya, 
en relació a la competència del Ple per a la seva aprovació. 
 
Vist el que disposa l’article 114.3 a del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya, 
així com els articles 178 i 179 del mateix text legal. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Comarcal del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès. 
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2- Sotmetre l’expedient a informació pública per un període de trenta dies, 
a l’efecte de formulació de reclamacions i/o suggeriments, mitjançant 
edicte per publicar al DOGC, en el BOP, al web i al tauler del Consell 
Comarcal.  

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Consellera, senyora Maria Josep Tuyà: 
Com saben els consellers, amb data 26 de setembre, el Ple del Consell 
Comarcal va procedir a aprovar el que seria el procediment pera la modificació 
del Reglament Orgànic Comarcal d’aquest Consell Comarcal. El Reglament 
Orgànic el que fa és regular la vida interna, per dir-ho d’alguna manera fàcil i 
planera, de lo que és el Consell Comarcal. 
En aquesta aprovació inicial dels tràmits es va crear una comissió tècnica, la 
qual estaven formada per tots els grups polítics i estava encapçalada pel seu 
president i per la secretària del Consell Comarcal.  
D’aquesta comissió tècnica van decidir tots els seus membres que aprovaríem 
una comissió d’experts, formada per persones que són professional en la 
matèria i que, per tant, eren les persones més aptes per poder fer una 
proposta tècnica de Reglament Orgànic Comarcal. Perquè aquesta és una 
normativa que és molt tècnica perquè es basa molt amb termes de com han de 
les sessions plenàries, el règim de votacions, etc. etc. 
Aquesta comissió d’experts es va decidir que serien les persones 
encarregades de la secretaria de l’Ajuntament de Sant Sadurní d’Anoia, de 
l’Ajuntament de Gelida i de Pontons i la mateixa secretària del Consell 
Comarcal. Agrair a aquestes persones, encapçalades totes elles per la 
secretària, el servei i la dedicació que hi han esmerçat, que ha estat molt 
lloable. 
Un cop es van començar a fer tots aquests treballs, en la mesura que van 
poder, ells anaven passant les propostes, passant amb els diferents portaveus. 
I d’aquí va resultar un document final que es va sotmetre, per una part, a la 
consideració dels consellers que formaven part de la comissió tècnica que 
després més tard ens varem reunir, i també al Consell d’Alcaldes. I es va fer 
un procés de participació ciutadana en el qual van estar convidats tots els 
secretaris de la comarca i també es va fer un anunci públic, per tal de que 
totes aquelles persones que estiguessin interessades en el tema, hi poguessin 
participar. 
D’aquí es va debatre, es va passar a la comissió i de la comissió a la comissió 
informativa. I avui la portem aquí en el Ple per tal a que es procedeixi a la seva 
aprovació inicial i se sotmeti a exposició pública per un termini de 30 dies, en 
el qual totes aquelles persones, consellers o demés que estiguin interessats, 
podran presentar els suggeriments o al·legacions que creguin convenient. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Al respecte del tema del ROC, el que nosaltres volem dir és, primer, que 
donem suport a la necessitat, com ho varem expressar tots els grups aquí 
presents, de fer aquesta feina, de renovar aquest tipus de mecanisme que 
teníem absolutament obsolet. I per tant, creiem que bo que es faci. Pensem 



ACTA NÚM. 1/2012 
P160212 

 

 6 

que els mecanismes potser no han estat els millors. En qualsevol cas, avui per 
avui, el que no sé jo personalment si la proposta que tenim sobre la taula és la 
definitiva o no. És a dir, si hi han introduït o no modificacions. A mi em sembla 
que hi ha coses que s’han fet arribar. I que no sé si estan incloses o no. Si lo 
que votem avui és aquest document tal com està o amb modificacions 
posteriors.  
En qualsevol cas, la votació d’avui sempre serà una votació que no és més 
que provisional, inicial, per continuar amb aquest procés. Nosaltres, ja els hi 
notifico, que sí que presentarem al·legacions o propostes concretes en el 
transcurs del període d’informació que hi haurà. No crec que ara valgui la pena 
entrar en el detall. Creiem que hi ha aspectes concrets que poden millorar 
bastant pel que fa referència a la participació, tant dels plens com ciutadana.  
I també, elements o punts concrets en els que ja en el seu moment, en la 
primera sessió d’aquest Consell, nosaltres ja varem presentar la demanda de 
que hi hagués la opció, la capacitat de representació subsidiària de consellers, 
sobretot dels que som únics, o pocs, i que en alguns casos ens trobem que 
han d’assistir a totes les diferents comissions informatives, junta de portaveus, 
en la que demanàvem que es plantegés la possibilitat de que hi haguessin 
representants delegats. Això és una cosa que ja presentarem en el seu 
moment. O ja els hi avanço que anirà una mica per aquí.  
Per tant, d’alguna manera, el que nosaltres simplement diem, és que donem 
suport a que això es tramiti, a que això s’avanci. A que hi hagi aquest debat 
que, en la mesura de lo possible, millori i incorpori el màxim d’esmenes o 
propostes que tant nosaltres com la resta de grups plantegin. I pregunto això, 
si el que tenim avui és o no és el recull. És a dir, avui votem exactament 
aquest text o no. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Per què es canvia aquest Reglament Orgànic Comarcal? Bàsicament es 
canvia perquè el mes d’agost del 2011 la Candidatura d’Unitat Popular va 
presentar un recurs de reposició pel nomenament del gerent perquè enteníem, 
i així es va demostrar, que el nomenament del gerent no s’avenia amb el que 
fins aquell moment deia el Reglament Orgànic. 
Varem entendre i entenem que un Reglament Orgànic de l’any 80 no sé 
quants valia la pena adaptar-lo. I valia la pena adaptar-lo perquè ens trobem 
en un moment que la gent cada vegada hi vol participar més en els processos 
de decisió. La gent exigeix i demana cada vegada més transparència. I per 
tant, nosaltres creiem que aniríem cap a aquí.  
Lluny de tot això, ens hem trobat que el fet d’explicar a la gent el què està 
passant. A que la gent deixés de pensar que els consells comarcals són unes 
menjadores i que només serveixen perquè els polítics anem a guanyar diners. 
Doncs, lluny d’aclarir aquesta qüestió, l’hem fet encara més tancada. I la fem 
més tancada perquè a partir d’aquest moment, a partir de l’aprovació definitiva 
d’aquest Reglament Orgànic Comarcal, el president podrà nomenar el gerent 
que vulgui. Un gerent que no tindrà ni perquè demostrar, ni les seves 
capacitats, ni la seva formació, ni res de res. I per tant, entenem que això és 
un pas enrere en quant a la transparència i en quant a la reconeixença del què 
estem fent els polítics. Que no tots som iguals. I per tant això, ens tanca molt 
les portes a modificar aquest plantejament que té molta gent. 
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Parlarem de moltes qüestions. Però una qüestió molt important és que 
nosaltres hem considerat sempre que aquest Reglament Orgànic, no només 
havia de ser una qüestió purament tècnica, sinó que també hauria de reglar la 
forma amb la que ens podem relacionar amb la ciutadania. Com deia abans, la 
ciutadania cada vegada ens demana poder participar més, vol saber més 
coses. I entenem que amb aquest ROC es fa tot el contrari.  
Una proba d’això és el procés de participació que es va fer fa dos dijous, si no 
recordo malament. Es convoca un procés de participació un dijous a les 10 del 
matí. Difícilment la ciutadania pot assistir a aquest procés de participació. Però 
a més a més tenint en compte que aquest mateix dijous per la tarda havíem de 
discutir, o havíem de fer una comissió informativa per a parlar sobre aquell 
text. Com que en aquell moment estàvem en alerta de nevades o alerta de 
fred, doncs es va decidir no fer aquelles comissions, però sí que es va 
continuar amb el procés de participació, que nosaltres voldríem saber quanta 
gent va venir a participar més enllà dels secretaris. Quanta gent de la 
ciutadania va venir a participar en aquest procés i es va interessar. De tota 
manera, també es van obrir portes a la participació via correu electrònic. 
Nosaltres varem fer unes quantes aportacions. Quasi una quarantena 
d’aportacions per correu electrònic. I la regidora Tuyà ens va comunicar que 
no s’havien acceptat la majoria perquè eren il·legals, vaig entendre. 
Literalment jo crec que va dir que eren il·legals.  
En tot cas, voldríem conèixer el motiu pel qual no s’han tingut en compte 
aquests suggeriments i si realment són il·legals com va insinuar la consellera, 
doncs s’ha de veure l’informe tècnic de la secretària que avalés aquesta 
il·legalitat d’aquests fets. 
Bé, ara entrant més en el fons d’aquest Reglament Orgànic. Alguna de les 
coses que veiem que no permeten que hi hagi aquest debat polític que hi 
hauria d’haver en aquest Ple és l’orientació del temps de participació dels 
consellers i conselleres. Que ja aviso que avui segurament m’hauré de passar, 
perquè el tema dóna. Hi havia una proposta nostra que parlava d’augmentar 
aquesta participació i, efectivament, es va augmentar aquesta participació en 
30 segons a la segona intervenció. Considerem que és poca. 
Per altra banda, no tenim clar que el Ple pugui delegar poders en el president. 
Nosaltres sabem de sempre que els consellers i conselleres venim aquí a 
representar una opció política i venim amb unes idees i un programa 
determinat, i que per tant, donar-li totes les competències en el president, 
doncs bé, es fa innecessari. Aleshores, si això és així, entenem que nosaltres 
el que podem fer ja és dissoldre aquest Ple, no cal que vinguem. Vostès 
prenen la decisió que vulguin, que per això governen. I no cal fer perdre el 
temps a ningú. I a més a més, la ciutadania s’estalviarà uns calerons cada 
any. 
No veiem clar tampoc que el gerent hagi de respondre a segons quines 
inversions que es facin que siguin inferiors al 5% de recursos propis del 
Consell Comarcal. Entenem que les inversions i els concursos i les ajudes que 
es donin, sigui a qui sigui, han de ser refrendades en aquest plenari, tot i que 
insisteixo, vostès governen i vostès manen. 
Consellers adscrits. Entenem que tampoc té massa sentit. Els consellers i 
conselleres que estem aquí no som per votació popular, som per votació o per 
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decisió política i per tant, entenem que si un conseller/consellera deixa de 
pertànyer a un dels grups comarcals o deixa de pertànyer a un partit que tingui 
representació, en tot cas, per evitar el transfuguisme o com vulguem dir-li, 
doncs entenem que aquesta persona immediatament ha de sortir del plenari i 
el partit a on està aquesta persona ha de tornar a nomenar una altra vegada 
un representant. 
Parlem moltes vegades del correu electrònic. I que consti que nosaltres estem 
molt a favor d’aquestes eines. Però en aquest moment el correu electrònic 
tenim un gran problema, i és que mai podreu certificar que tot allò que envieu 
arribi de forma real. Per tant, independentment les notificacions per correu 
electrònic. Que tampoc tothom té obligació de tenir-ne. Doncs estaria bé que 
quedés constància en algun lloc via paper o com vulgueu. 
A les esmenes, es diu que no es podran presentar esmenes in voce. Nosaltres 
considerem que són importants poder presentar aquestes esmenes in voce, 
com sense voce, com opcions per urgència. Doncs és el que dóna legalitat a 
tot aquest procés polític de discutir les mocions. 
Bé, com deia doncs, hem trobat a faltar en aquest ROC, primer, la certesa de 
que era per millorar i no per fer-lo a mida de cap partit polític ni de cap govern. 
Denunciem les formes. Entenem que aquesta participació que es va prohibir 
per correu electrònic hauria d’haver estat justificada el perquè sí o el perquè 
no. I no s’ha fet. No sé fins a quin punt no teniu cap tipus d’obligació en 
explicar el perquè no s’han coincidit.  
I també, en qüestions com la participació, demaneu que les entitats estiguin 
registrades en el registre del Consell Comarcal. Nosaltres entenem que 
qualsevol entitat registrada en qualsevol Ajuntament del Penedès hi podria 
accedir-hi. És a dir, veiem com que tot són impediments perquè realment hi 
hagi una participació ciutadana.  
I per tant, pel tema de fons i pel tema de les formes, votarem en contra 
d’aquest Reglament Orgànic Comarcal. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
El grup popular, l’únic que manifesta públicament és que, respecte al 
Reglament Orgànic per a l’elecció de president, històricament, jo porto aquí 
molts anys, s’ha fet d’una forma i ara crec que d’alguna manera s’ha 
formalitzat una mica més tot aquest Reglament Orgànic. 
Jo crec, discrepo una mica de les intervencions anteriors, que la major part 
d’aquí, entre ells jo el primer, no estem preparats per poder argumentar tot 
aquest Reglament, perquè és una cosa totalment tècnica. I estic convençut de 
que l’equip que s’ha format tècnic, doncs és un equip encertat.  
Nosaltres en principi hi estem d’acord. 
 
Consellera, senyora Lluïsa M. LLop: 
Nosaltres entenem que avui tanquem un procediment que varem començar a 
finals de setembre. Que com bé s’ha dit, tothom va estar d’acord en que 
teníem una eina absolutament desfasada legalment, no adequada al temps, i 
que per tant, calia tirar endavant aquest nou Reglament Orgànic Comarcal.  
Creiem que aquest és un instrument, és una normativa bàsica de 
funcionament intern del Consell Comarcal. Que segurament hi hauran punts 
on podem tenir diferents criteris. Però que bàsicament, és un criteri tècnic. I 
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que bàsicament aquest Reglament l’han elaborat tècnics, els secretaris. Com 
bé deia la consellera, els secretaris d’aquesta mateixa casa, de Gelida, de 
Sant Sadurní. I que per tant, era bàsicament intentar adaptar a la realitat la 
normativa aquest instrument que teníem molt antiquat.  
Entenem que hi ha hagut un procés participatiu. Que hi ha hagut una sèrie de 
comissions informatives i que per tant, s’ha complert tot un procediment. Més 
enllà d’això, un altre tema és que pugui haver-hi un Reglament de relació amb 
la ciutadania. Que nosaltres entenem que passaria per un reglament de 
participació ciutadana. Però això, nosaltres ho entenem com una eina més de 
govern intern de la casa, i per tant, no tant de com ens relacionem amb la 
ciutadania, on hi podríem estar perfectament d’acord. 
Per tant, nosaltres donarem suport. Entenem que és una feina molt tècnica. I 
que s’ha fet correctament i amb un procés adequat. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Tots acordarem que era necessari actualitzar aquest instrument, el Reglament 
Orgànic. Pensem que el procés, les comissions que s’han posat en marxa a 
nivell polític, a nivell tècnic, aprofito per agrair la feina dels professionals que 
també ens han acompanyat en aquest procés.  
Segurament hi ha temes millorables. Que això passa, sobretot quan hi ha 
aquesta necessitat de posar al dia un instrument que feia anys que estava, 
com aquí s’ha comentat, desactualitzat. En tot cas, el mateix instrument també 
preveu com s’ha de modificar. Per tant, també és un tema interessant. I que 
nosaltres volem incidir en aquesta qüestió. És a dir, aquells temes, i ho varem 
dir en la primera intervenció, quan parlàvem de posar al dia el Reglament, com 
posar-lo al dia i com fer aquestes modificacions sense que passi només per la 
majoria del Govern, sigui del color que sigui o els partits que siguin. És a dir, 
insistir en que hi ha una sèrie de temes que necessiten més enllà d’una 
majoria del Govern 2/3, que vol dir una gran majoria de suport a nivell de grups 
comarcals, per fer aquells canvis que pensem nosaltres que són importants i 
que no deixa de ser com un requeriment buscar aquesta àmplia majoria. 
Llavors, nosaltres varem plantejar en el seu moment aquesta necessitat. 
Pensem que és bo que hi hagin majories al Consell Comarcal per assegurar 
l’aprovació d’aquells temes, pensem, importants per a la comarca, pel 
Penedès. Com són, per exemple, la creació i supressió de municipis, 
aprovació de delimitació de termes comarcals, aprovació i modificació del 
mateix reglament, acceptació de delegacions de gestió realitzades per altres 
administracions. És a dir, hi ha tota una sèrie de temes que, pensem nosaltres 
i que ara, amb la proposta que portem avui a debat, només amb la majoria 
absoluta del Govern, es podrien aprovar. I que pensem nosaltres que seria bo 
ampliar aquest requeriment als 2/3, i per tant, una majoria àmplia del Consell.  
Per tant aquest, si volen vostès, és un tema que hem plantejat en els plens i 
que avui hem format gairebé d’esmena in voce plantegem, perquè el Govern, 
pensem nosaltres, pugui recollir perquè ens facilitaria el nostre posicionament. 
I també, respecte al tema del gerent, que s’ha comentat. Nosaltres entenem 
que la iniciativa és del Govern, però aquí hi ha elements que s’han comentat 
que val la pena introduir, en aquest procés, una informació a tots els grups 
comarcals. I aquí nosaltres varem plantejar que hi hagi, com a mínim, aquesta 
informació en junta de portaveus, que es pugui compartir la informació dels 
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candidats i candidates que es vulguin proposar per gerència, i en tot cas, 
conèixer quina és la seva trajectòria. Una mica pensem que és un lloc de 
treball important per a la direcció de l’administració, pels temes 
d’autoritzacions que es fan al Consell Comarcal. I que valdria la pena que això 
es pogués compartir de sortida i que no fos només per “decret” i com un fet 
consumat. Aquí val la pena poder compartir el procés amb la resta de grups i 
conèixer qui és i quina és la seva experiència. 
D’alguna manera són esmenes in voce, que no deixen de ser, tornar a incidir, 
en temes que, des del primer moment, varem plantejar. I esperarem a veure 
quina és la resposta per part del Govern en aquests temes. Simplement, 
apuntar que el procés que s’ha seguit pensem que inclou tots els temes. 
Segurament com hem dit, hi ha temes millorables. Els temes que aquí 
apuntaven alguns companys, que estan pendents de resposta o que no s’han 
acabat de fer, en tot cas, prenguin nota. I val la pena aprofitar, ni que sigui si 
s’aprova això, el procés d’al·legacions o més perquè hi hagi una resposta i 
tothom senti seu aquest instrument. En tot cas, insisteixo, esperarem resposta 
del Govern de com plantegen els dos temes importants pel grup comarcal 
socialista. 
 
 
Consellera, senyora Maria Josep Tuyà: 
Començaré des del senyor Romero fins al senyor Anfruns.  
En referència a les dues esmenes que vostès han presentat in voce, doncs dir-
los que des del Govern les acceptem. Tot allò que afavoreixi a que hi hagi 
unes majories per poder-se adoptar els acords, doncs vol dir que és bo per a 
la transparència i, per tant, és bo per a la democràcia. Per tant, en principi, no 
hi hauria cap tipus de problema. Jo crec que estaríem en condicions de poder-
les acceptar. Tant al que fa referència a que hi hagi un suport de majoria 
qualificada versus la creació i supressió de municipis, creació, modificació i 
supressió d’entitats, etc. que feia referència l’article 58 del ROC. Com a la 
aportació que vostès han fet, que per altra banda també la veig molt lògica, en 
el sentit de demanar que abans que, tot i que la potestat de designar al gerent 
sigui de la presidència, de sí que és bo que hi hagi una informació prèvia a la 
junta de portaveus per explicar quina és la persona, quines característiques, 
qualificacions personals i professionals té. Per tant, crec que si, que les dues 
esmenes són lo suficientment acceptables. 
Seguint amb la senyora Llop. Gràcies. Moltes gràcies també pel suport que 
des d’Esquerra Republicana han tingut i per les aportacions que ens heu fet 
arribar.  
El senyor Caldentey, també. Doncs moltes gràcies. És veritat, és cert que 
aquest és un document eminentment tècnic i que són els tècnics els que 
realment en el dia a dia saben com han de gestionar i han de portar i han de 
tirar endavant tots els seus temes. El Reglament Orgànic, tal i com deia la 
consellera Llop, parla de la participació ciutadana en tant d’introduir un 
element més que fins aleshores l’anterior ROC no contemplava massa, però sí 
que és cert que això necessitaria una altra normativa, que seria el Reglament 
de participació ciutadana. I que aquest potser sí que és més de debat polític 
que no tècnic. Però el ROC, evidentment, estic totalment d’acord amb vostè, 
de que és un reglament tècnic i que són els tècnics els que, després de tot, 
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han de tindre el dia a dia molt més fàcil en la seva tasca. 
En quant al senyor Navarro, és que ha dit tantes coses, que no sé per on 
contestar-li.  
Vostès tenen com una mena d’obsessió amb el tema del gerent. I amb el 
gerent, només s’ha fet una transcripció literal del que diu la Llei dels Consells 
Comarcals.  
En quan a que si hi havia temes o no havien temes, si podien ser legals o 
il·legals. En funció de les aportacions que per correu electrònic varen fer 
arribar els de la CUP. Vostès varen fer 40 aportacions, sí. De les quals, 
resumidament, són 10 ò 12, perquè eren les mateixes; copiar i pegar. Jo 
també ho faig, tots ho fem. Per tant, d’aquestes 10 ò 12 n’hi havia moltes que 
no s’atenien al que diu la normativa. Per tant, si anem a aprovar un reglament 
del qual qualsevol persona ens el pot impugnar, anem als tribunals, i per tant, 
el perdríem, doncs la veritat és que la major part d’aquest reglament és 
transcripció literal de la normativa. El dia que canviï la normativa, doncs també 
canviarà. Perquè, a més a més, ja et diu en l’ordre de prelació de les fons 
quina és la normativa que s’ha de seguir.  
En quant a que aquest és un reglament que s’ha fet a mida dels grups polítics. 
Home, d’un grup polític? Però si l’han fet els tècnics. Perdoni, molt bé, serà la 
seva opinió. Però en realitat ha estat un document que l’han elaborat els 
tècnics i nosaltres hem anat tenint la informació en la mesura que ha anat 
arribant. 
En quant al registre d’entitats. A veure, sí que és cert que nosaltres, pel 
principi de subsidiarietat, no podem entrar a lo que sigui propi del municipi. Per 
tant, aquelles entitats que estan registrades dins del municipi i que tenen un 
àmbit de competències o que tenen una temàtica que tenen a veure amb el 
municipi, doncs és el municipi qui li ha de donar veu en els seus plens. 
Nosaltres crec que hem de fer les que tenen un abast comarcal, que tenen uns 
interessos comarcals. Però no obstant això, el mateix reglament contempla la 
possibilitat de que una persona pot demanar en veu poder participar. No 
obstant això, qualsevol entitat pot demanar a qualsevol grup polític que 
presenti una moció. Per tant, jo crec que la participació està garantida. Mai el 
Reglament del Consell Comarcal ni amb la modificació que hi va haver al 89 
s’havia tingut tant en compte la participació ciutadana. 
Al senyor Anfruns. Esperarem les seves esmenes i dintre del termini legal ja 
les anirem responent.  
En quan al tema dels representants delegats. Sí que és cert que en el procés 
de participació ciutadana va venir una persona del seu grup i va fer esment 
d’això. Dient que després es debatria en la comissió informativa. Però vostè 
aquell dia em sembla que tenia ple i es va excusar. Aquest és un tema que ho 
diu també la llei. La llei diu que vostè és el representant del Consell Comarcal i 
vostè és el que assisteix al Ple. Per tant, com que no hi assistirà per vostè un 
delegat, un representant delegat polític, doncs en principi ha de ser vostè qui 
vingui a les comissions informatives. Però faci l’esmena i ja li acabarem de 
contestar. Però vaja, que sí que és cert que aquest tema es va tractar quan es 
va fer lo de la participació.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Només un matís de tipus general. Al menys jo personalment no estic d’acord 
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amb una de les expressions que ha sortit entorn d’aquest tema. Que és un 
tema tècnic. Que és un discurs tècnic. Perdoni, no hi ha res que no sigui 
polític. I una reforma com aquesta o una normativa com aquesta, per molt 
tècnica que la vulguem sofisticar o vulguem vendre, en el fons hi ha un 
contingut polític. Per tant, no ens vinguin que és una qüestió tècnica lo que en 
el fons sempre és una decisió política. La tècnica serveix per fer funcionar una 
política o una altra. I així en altres elements i en altres circumstàncies de la 
vida política actual ens estem trobant i així ens van les coses en mans dels 
tècnics. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Continuo tenint dubtes en quan el que comentava el Francisco Romero de la 
votació d’aquest ROC. S’acceptarà 2/3 o anirà per majoria absoluta? 
 
President: 
Aquest ROC es va aprovar en el plenari que es va aprovar l’inici de la 
modificació i de la redacció d’aquest ROC. Recordo que hi va haver una 
proposta per part del PSC de que es pogués fer per 2/3 i es va acceptar per 
part del Govern. I per tant, entenc que avui, per anar bé, hauríem d’aprovar el 
ROC per 2/3. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Val. 
També en quan a l’al·legació o l’esmena que presenta el grup socialista en 
quant a l’acceptació o no del gerent. Jo el que he interpretat de les paraules 
que ha fet servir ell, és que en aquesta junta de portaveus, es voldria veure 
currículums. El que volem és que se’n doni compte i que el president expliqui 
les característiques del candidat a la gerència, o crec que així s’ha expressat, 
és que el que voldríem veure són diferents currículums per aquest lloc de 
treball. La consellera Coque diu que ens obsessiona el gerent. Jo diria que no 
ens obsessiona, jo diria que varem ser els primers en qüestionar tal com 
s’estava fent. No és qüestionar al gerent. Ens obsessiona la transparència i 
l’amiguisme, això sí. Està clar. En el Ple de nomenament nosaltres ja varem 
demanar la retirada d’aquest punt perquè infringia clarament el Reglament 
Orgànic Comarcal. I el que s’ha vist en aquí és que la intenció era nomenar el 
gerent que interessava al Govern. Les coses són així. Obsessió o no. És així. 
Vostès en el seu moment no varen voler retirar el punt. Ens varem veure 
obligats a presentar aquest recurs perquè vostès no volien canviar-ho. I a 
partir de que van entendre que allò que manifestàvem nosaltres teníem tota la 
raó, és quan es van produir aquestes presses per modificar el Reglament 
Orgànic Comarcal.  
De les aportacions que es van fer des de la CUP i altres col·lectius, no només 
de la Cup, nosaltres volem veure un informe tècnic. Si vostè diu que aquest és 
un Reglament Orgànic tècnic, nosaltres volem veure els motius i justificacions 
tècniques del perquè de il·legal, de manera que el gerent hagi de passar una 
prova de suficiència davant d’un tribunal format per treballadors, secretaris i 
representants dels grups, il·legal no. Que no els hi agradarà, potser. Per tant, 
voldríem demanar aquest informe d’això i que ens expliquin el perquè. I aquest 
Reglament Orgànic, com deia l’Anfruns, no és un document tècnic. O potser sí. 
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Però la part que no és tècnica és el nomenament del gerent. Aquí podem fer el 
que vulguem. Si vostès volen ser transparents i demostrar a la ciutadania que 
el Consell Comarcal té un gerent qualificat i amb possibilitats de fer bé la seva 
feina, vostès facin un concurs públic. Com que no volen, han fet l’adaptació a 
les seves necessitats.  
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Atès que s’accepten les esmenes, on es requerirà el suport de la majoria 
qualificada dels 2/3. Com també que hi haurà una informació prèvia de tota la 
informació vinculada al nomenament del gerent. En tot cas, nosaltres votaríem 
a favor.  
 
President: 
En tot cas, comentar referent al tema del ROC, en el sentit de l’esmena, tal 
com s’ha dit, senyora secretària, l’article 58, que és el que parlàvem de 
quòrums d’assistència de votació, quedarien inclosos per majoria qualificada 
2/3 tots els punts que hi ha, a excepció del d’aprovacions d’operacions 
financeres o de crèdit i concessions de quitacions o esperes, quan el seu 
import superi el 10 per 100 dels recursos ordinaris del Pressupost, així com les 
operacions de crèdit previstes a l’article 158.5 de la Llei 39/1998, de 28 de 
desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, que aquesta seria per majoria 
absoluta del plenari. 
I l’article 20. En quan al tema del gerent, atribucions. “El gerent és nomenat i 
cessat pel Ple del Consell Comarcal, a proposta del president, prèvia 
informació a la Junta de Portaveus. El càrrec de gerent és incompatible amb la 
condició de regidor...”.  
Hi estaríem d’acord? Doncs aquesta seria la proposta que aniria a votació, 
amb aquestes dues modificacions que hem comentat. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 28 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC i del PP, 1 vot en contra 
del grup polític comarcal de la CUP-PA i 1 abstenció del conseller del grup 
polític comarcal d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(S’absenta de la sessió el conseller del grup polític del PSC-PM, senyor Cisco 
de la Cruz Muñoz, i s’incorpora a la sessió el conseller del grup polític comarcal 
del PSC-PM, senyor Servand Casas Mateo.) 
 
 
4- Modificació de l’acord, adoptat pel Ple de 22 de  desembre de 2011, en 
relació al nomenament de representant del Consell C omarcal de l’Alt 
Penedès a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i  Pensions de 
Barcelona. 
 
Atès que el Consell d’Administració de la Caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona, en sessió de 22 de setembre, va acordar dur a terme, dins del 
termini legalment establert, el procés de renovació parcial dels membres dels 
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òrgans de govern. D’acord amb el que preveu l’article 4.1a) del Reglament de 
procediment per a la designació dels membres dels òrgans de govern 
d’aquesta Caixa, correspon als Consells Comarcals de Catalunya el dret a 
designar 8 membres de l’Assemblea General, a raó d’un conseller per cada 
Consell Comarcal, segons un ordre rotatori determinat mitjançant sorteig. 
Efectuat aquest sorteig el dia 28 de setembre de 1990 va correspondre al 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès el número 34 dins de l’ordre rotatori, per la 
qual cosa, esgotat el primer torn rotatori, li correspon novament la designació 
de representant en la propera renovació de l’Assemblea. 
 
Atès que mitjançant dos escrits del secretari del Consell d’Administració, amb 
registre d’entrada núms. 7.325 i 7.428, de 29 de novembre i 7 de desembre de 
2011, es sol·licita al Consell Comarcal la designació d’un representant per 
ocupar el càrrec de conseller general a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis 
i Pensions de Barcelona, així com d’un suplent, el qual accedirà a la titularitat en 
el cas en què es produís el cessament anticipat del conseller general titular. 
 
Atès que el Ple de 22 de desembre de 2011 va aprovar nomenar representant 
del Consell Comarcal de l’Alt Penedès com a conseller general titular a 
l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona, la consellera 
senyora Lluïsa M. Llop Fernández i, suplent, el conseller senyor Pol Pagès Pont. 
 
Atès que de la interpretació d’una de les disposicions transitòries de la Llei, 
sembla que no es pot desprendre que l’aplicació de les causes 
d’incompatibilitat i incapacitat, com és la d’exercir un càrrec polític, pugui 
posposar-se fins la renovació de tots els membres, si no que és d’aplicació 
immediata, segons consulta formulada als serveis jurídics de la Caixa.    
 
Vist el Text refós de la Llei de caixes d’estalvis de Catalunya aprovat per Decret 
Legislatiu 1/2008, d’11 de març, modificat pel Decret Llei 5/2010, de 3 d’agost, i 
en els Estatuts de la Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona.  
 
S’ACORDA: 
 
1- Modificar l’acord, adoptat pel Ple de 22 de desembre de 2011, en relació al 
nomenament de representant del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a 
l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona, en el sentit 
següent:  
 

On es deia: 
1- Nomenar representant del Consell Comarcal de l’Alt Penedès com a 

conseller general titular a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, la consellera senyora Lluïsa M. Llop 
Fernández. 

2- Nomenar representant del Consell Comarcal de l’Alt Penedès com a 
conseller general suplent a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, el conseller senyor Pol Pagès Pont. 
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Ha de dir: 
1- Nomenar representant del Consell Comarcal de l’Alt Penedès com a 

conseller general titular a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, senyor Miquel Carrillo Giralt. 

2- Nomenar representant del Consell Comarcal de l’Alt Penedès com a 
conseller general suplent a l’Assemblea General de Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona, el senyor Albert Zafra Soler. 

 
2- Notificar el present acord a la Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Consellera, senyora Lluïsa M. LLop: 
Com bé deia en la lectura la secretària, donat el canvi que es va produir en la 
Llei de caixes, hi havia un període transitori que donava que fins a mitjans del 
2013, no entraven aquestes incompatibilitats o podien subsistir aquestes 
incompatibilitats. Hi ha tota una sèrie de càrrecs i de situacions en les que no 
es pot formar part d’aquesta Assemblea General de La Caixa. De fet, de cap 
caixa, perquè és normativa de la Generalitat. Llavors, abans de fer un 
nomenament i que a mitjans del 2013 l’haguéssim de tornar a modificar, hem 
decidit no prendre possessió directament, fer el nomenament de les noves 
persones, i per tant ja directament que prenguin possessió i ja estiguin tot el 
període que pertoca en representació del Consell Comarcal. 
 
Hem buscat, i donada la situació de moviments que hi ha en les diferents 
entitats bancàries i de tots els processos que tots anem sentint, varem buscar 
persones entenem que capacitades. I en concret, la persona titular, una 
persona que ha estat regidor, ex-alcalde, ex-diputat del Penedès, una persona 
molt coneixedora del territori i, sobretot, amb total voluntat i disponibilitat 
d’explicar-se de tot el que passi allà i poder donar les explicacions en el Consell 
Comarcal en tant que representant en aquesta caixa en nom del Consell 
Comarcal. Per nosaltres, i reiterem el compromís que varem prendre 
anteriorment, és prioritari que les persones que vagin a les diferents entitats en 
nom del Consell Comarcal estiguin disposades a venir a fer les explicacions 
pertinents a tots els consellers del que passa i del que no passa. I sobretot, 
d’estar molt al cas i poder anar allà i plantejar qualsevol opinió o qualsevol 
criteri que entenguem que s’ha de defensar. I per tant, creiem que són les 
persones més idònies per assumir aquests càrrecs. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
A nosaltres aquest canvi no ens sorprèn. No ens sorprèn perquè forma part del 
funcionament d’aquest Consell Comarcal. És a dir, la constant improvisació i el 
constant descontrol. És a dir, primer es fa una cosa, al cap d’un altra plega i la 
rectifiquen, després no saben si em de tornar endarrere o hem de tornar 
endavant. És a dir, és bastant patètic. Fer un nomenament en un ple i en el ple 
següent tornar-lo a canviar.  
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En qualsevol cas ,el que no ens sorprèn és el fet o el que si que ens sorprèn és 
que ni les explicacions del perquè del canvi, ni del perquè de la proposta nova, 
que realment també sembla sorprenent i bastant incomprensible.  
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Nosaltres entenem que el representant del Consell Comarcal a qualsevol caixa 
o qualsevol espai ha de ser un conseller comarcal. Entenc lo que han fet. Però 
això, evidentment, respon a uns interessos que nosaltres no podem entrar-hi. 
Però no té cap tipus de sentit que el representant del Consell Comarcal sigui 
una persona que no sigui del Consell Comarcal. Per tant, tot i que és bona 
voluntat i entenc que hi haurà bona voluntat, i que són persones capacitades, 
no té perquè venir a donar explicacions en el Ple de res. Per tant, votarem en 
contra. No de les persones que faran aquesta feina, sinó de la Llei en si. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo l’única matisació que faria és de que històricament, tots aquests 
representants de les entitats de caixes i bancs, sempre han estat consellers 
comarcals. Han estat persones pròximes a aquesta casa. Em sorprèn que es 
nomeni una persona que aquí no el veig jo. I no tinc perquè conèixer-lo. I sóc 
conseller comarcal. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres també votarem en contra. Bàsicament valorem que hauria de ser 
prioritari que fossin persones vinculades a aquesta institució. I també, valorant 
que sigui gent que visqui als municipis de l’Alt Penedès. No és el cas. Ens 
consta que no és el cas. I per tant, sense valorar les capacitats, que segur que 
les té, doncs votarem en contra.  
 
Consellera, senyora Lluïsa M. LLop: 
Senyor Navarro, dir-li que quan a mi m’ho van comentar vaig dir el mateix que 
diu vostè. Com és possible que es nomeni algú en representació d’un consell 
comarcal i no pugui ser alguna persona que està en el plenari d’aquesta 
institució. Vull dir que la sorpresa va ser la mateixa. Però hi ha tot un seguit 
d’incompatibilitats que marca la pròpia Llei de caixes, que va aprovar el 
Parlament de Catalunya, on hi ha 8 extensíssimes incompatibilitats. Una d’elles 
diu, exactament, que no poden ser càrrecs electes, no poden ser funcionaris 
d’alt nivell, no poden ser persones que durant 2 anys hagin decidit no sé què... 
és llarguíssima la llista d’incompatibilitats. Que a hores d’ara s’han aprovat, i 
per tant, fa impossible que sigui un conseller en aquests moments qui exerceixi 
aquest càrrec.  
 
I pel que fa a la residència de la persona. Nosaltres hem proposat una persona 
que entenem que aquí no és el lloc parlar de motius personals o no personals i 
de vides personals, però una persona absolutament lligada al territori, que 
continua tenint casa a l’Alt Penedès, que té la seva família a l’Alt Penedès, fills, 
etc. I per tant, entenem que és una persona lligada al territori. Que ha estat 
diputat del Penedès. I que per tant, ho pot fer perfectament bé. És coneixedor. I 
lo que els hi puc assegurar és que, sempre que se’l requereixi, evidentment, 
vindrà a donar les explicacions pertinents. 
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Conseller, senyor Jesús Salius: 
Només volia matisar unes paraules del senyor Anfruns.  
Senyor Anfruns, personalment, i com a mesa que ens toca presidir aquests 
plens, el sentim anomenar, jo diria que quasi bé cada ple, de que això és una 
disbauxa, de que aquí s’improvisa, oi? Jo el convidaria a que vingués a les 
comissions informatives, que és a on s’informa del que no s’improvisa 
realment, on vostè no ha assistit des del primer dia que ha estat nomenat 
conseller. Per tant, a mi em sembla que la seva base és realment no 
fonamentada. I jo personalment, sàpiga, que ja he requerit un informe al 
respecte. Perquè clar, jo puc venir aquí, hi ha els mitjans de comunicació, dir el 
que em sembla d’una manera no fonamentada, faltant a la realitat. I per tant, jo 
això no ho trobo just. Aleshores, jo li diria que si hagués vingut a la comissió 
pertinent, hagués sabut els motius pels quals avui apareix aquest punt. Això 
per una banda. 
Després, ja m’avanço. En el moment que jo personalment no pugui assistir a 
les comissions, a les juntes de govern i ni als plenaris, jo dimitiré i deixaré pas 
al meu company o companya que estigui assignat. Perquè tenim una 
responsabilitat que tots hem d’assumir. I per tant, fa més de mig any que estem 
en aquesta situació. I jo, com els meus companys i companyes de Govern, 
creiem que aquesta situació que vostè està aquí escenificant a cada ple, no és 
de rebut.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Em sembla que la seva realitat i la meva no són les mateixes. Quan vostè diu 
que el que vostè pensa és la realitat, jo li podria dir que només és una opinió 
subjectiva. Entre altres coses perquè vostè, afortunadament, no té la veritat 
absoluta ni la realitat. Per tant, és veritat, no he assistit a les comissions 
informatives, ja els hi vaig dir des del principi; si les fan el mateix dia que tots 
els ajuntaments fan les mateixes reunions a les mateixes tardes i els mateixos 
dijous, és impossible. Que en el nostre cas, un grup que és d’un sol 
representant, pugui assistir a 5 reunions el mateix dia a la mateixa hora. Encara 
que delegués en un altre, ens passaria exactament el mateix.  
Per tant, això no és de rebut. El que no és de rebut és el que m’està dient 
vostè. Lo que sí que és de rebut és que jo, en representació del meu grup 
polític, tenim una opinió sobre com funciona aquest Consell Comarcal. I tinc tot 
el dret a expressar-la. I la meva opinió és la que representa el meu grup, 
independentment dels mitjans de comunicació o de lo que vostè pugui opinar. 
Jo considero que hi ha hagut excés d’improvisació, que hi ha un excés de 
descontrol. Que fins ara vostès, en aquest Govern, no han demostrat un 
funcionament. La proba és aquesta. Que avui ens porten aquest debat. Això 
que ens estan plantejant avui, el mes passat no ho sabien quan varem fer 
aquesta votació i varem aprovar aquests nomenaments? Escolti, si vostè 
mateix s’està tirant pedres a la teulada. Fa un mes fem una elecció que avui 
hem de rectificar. Això no se’n diu descontrol? Això no se’n diu improvisació? 
Com se’n diu? Expliqui-m’ho vostè. 
 
President: 
Com comprendrà, senyor Anfruns, no puc estar gens d’acord amb les seves 
opinions. Tot i que vostè, evidentment, està en llibertat d’expressar-les, només 
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faltaria. Però com comprendrà, no estic gens d’acord amb que aquest Consell 
Comarcal sigui tot això que diu vostè. I no ho és perquè, realment, la feina 
s’està fent. I en tot cas, això es demostra amb el dia a dia. Es pot opinar si la 
feina es pot fer més bé d’una manera o d’una altra. Però en tot cas, la feina 
s’està fent. I per tant, això que diu vostè, jo no puc compartir-ho. 
 
I també dir-li que això, i puc estar absolutament d’acord amb el senyor Navarro 
quan diu en que no està d’acord amb que no puguin ser consellers comarcals, 
absolutament d’acord. Perquè, ja que és el Consell Comarcal qui nomena els 
representants en aquestes entitats, doncs perquè no pot ser un conseller 
comarcal que és qui millor pot representar precisament en aquesta institució 
que és el Consell Comarcal? Per tant, absolutament d’acord. Però algú altre va 
fer una llei que diu que això ha de ser d’aquesta manera. En tot cas, li hem de 
donar compliment, ens agradi o no. 
 
En quan a la vinculació territorial o no de les persones nomenades. És un tema 
bastant opinable, també. Perquè tots sabem de gent que exerceix càrrecs 
polítics que no resideix exactament, i quan dic resideix vol dir que a lo millor no 
dorm exactament en aquell municipi on li correspon, però que a lo millor si que 
fa vida en aquell municipi o en aquell territori en el qual està en representació. 
Per tant, compte amb aquest debat. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 16 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU i d’ERC, 12 vots en contra dels grups polítics 
comarcals del PSC-PM, de la CUP-PA.i d’ICV-EU-A-E, i 2 vots d’abstenció dels 
consellers del grup polític comarcal del PP. 
 
 
(s’incorpora el conseller del grup polític del PSC-PM, senyor Cisco de la Cruz 
Muñoz) 
 
 
5- Modificació del fitxer que conté dades de caràct er personal del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès: Serveis Socials i EAIA.  
 
La Llei 15/1999, de 13 de desembre, Protecció de Dades de Caràcter Personal 
(en endavant LOPD), té com a objecte principal garantir i protegir els drets 
fonamentals de les persones físiques, i especialment el seu honor i intimitat 
personal i familiar. 
 
En aquest sentit i amb l’objectiu de posar a l’abast dels ciutadans la informació 
necessària per a l’exercici efectiu d’aquests drets, l'article 52 del Reial Decret 
1720/2007, de 21 de desembre, de desenvolupament de la LOPD, estableix 
que la creació, modificació o supressió de fitxers de les administracions 
públiques només podrà fer-se mitjançant disposició general o acord, publicat en 
el diari oficial corresponent.  
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A l'article 54 del Reglament de la LOPD, es detalla la informació mínima que 
haurà de contenir la disposició de creació o modificació dels fitxers, en ordre a 
facilitar als ciutadans l'exercici dels drets d'accés, cancel·lació, rectificació i 
oposició de les seves dades personals que la mateixa llei preveu. 
 
Atès allò establert a la Llei 5/2002, de 19 d'abril, de l'Agència Catalana de 
Protecció de Dades. 
 
Atès que el Ple de 3 d’abril de 2006 va aprovar la creació del fitxer denominat 
SERVEI SOCIALS I EAIA, modificant-se posterior el contingut de la finalitat del 
mateix, essent a l’actualitat la seva inscripció la següent: 
 

a) Finalitat: Gestió dels Serveis Socials, Atenció primària, Pla d’igualtat, 
Protecció al menor (EAIA), Immigració, Ajut familiar, Ajut gent gran, Ajut 
a domicili, Tele assistència, Violència domèstica, Violència Gènere, 
Historials de serveis socials, Persones sense sostre. Centres Cívics, 
Ludoteca, XISSAP, PIRMI, Registres de prestacions socials, Formació 
adults i integració social. Subvencions. 
b) Col·lectiu: Persones relacionades amb Serveis Socials i EAIA del 
Consell.. 
c) Recollida: Formularis, entrevistes, paper. 
d) Estructura del fitxer: DNI, nom, adreces, telèfons, dades familiars, 
habitatge, permís residència, càrrec,  formació, informe psicòleg, salut. 
e) Cessions: Altres serveis socials, amb autorització de l'afectat. 
f) Òrgan responsable: CONSELL COMARCAL DE L'ALT PENEDÈS. 
g) A on es pot exercir els drets els afectats: CONSELL COMARCAL DE 
L'ALT PENEDÈS. 
h) Mesures de seguretat: Nivell Alt. 

 
Atès que s'han detectat canvis en el fitxer esmentat amb Dades de Caràcter 
Personal, segons la definició de l'article 23 de la citada Llei Orgànica. 
 
Atès que un cop publicada la disposició general del fitxer, l’article 39 de la 
mateixa LOPD, estableix l’obligatorietat de la seva inscripció en el Registre 
General de Protecció de Dades. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar la modificació del fitxer següent: 
 

Identificació del fitxer: SERVEIS SOCIALS i EAIA. 
Recollida: Enquestes, entrevistes, formularis, transmissió electrònica . 
Suport utilitzat: Suport paper, magnètic o digital, via telemàtica . 
Estructura del fitxer: 

Altres dades especialment protegides: 
- Salut 
- Procedència  

Dades de caràcter identificatiu: 
- DNI o NIF 
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- Nom i cognoms 
- Adreça postal o electrònica 
- Telèfon 

Altres dades tipificades: 
- Característiques personals 
- Informe psicològic 
- Circumstàncies Socials 
- Permís residència 
- Acadèmiques i professionals 
- Càrrec 
- Economicofinanceres i d’assegurances  

2- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
3- Procedir a la inscripció en el registre de Protecció de Dades de 

Catalunya dependent de l’Agència Catalana de Protecció de Dades. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
La presidenta d’aquesta Àrea, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
El que es ve avui a votar és el fitxer de la base de dades, que va ser aprovat 
per ple i, a petició tècnica, hem de tornar-lo a passar perquè s’incorporen unes 
quantes dades per poder incorporar aquí al fitxer. Com és la transmissió 
electrònica, magnètica o digital o via telemàtica. Després, també, amb dades 
protegides hi ha origen racial i ètnic. I finalment, amb les dades tipificades 
trobem les econòmico-financeres i d’assegurances. 
Llavors, a petició dels professionals, tornem a passar aquest punt a votació del 
ple per poder augmentar amb aquests punts la base del fitxer de dades. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
En principi, això sembla un dictamen tècnic. Però hi ha aquí un punt que ens 
preocupa molt. I és el punt aquest de les dades especialment protegides 
d’origen racial i ètnic.  
 
Aleshores, volem saber si això es demana, si això es recull, com es demostra 
l’origen racial o ètnic. I en tot cas, el que sí que demanaríem a aquest Consell 
Comarcal que aquesta dada que no la recullin. 
Bàsicament, el que esteu dient aquí, o afegint, és la protecció d’una dada que 
és l’origen racial i ètnic. A nosaltres ens preocupa que es reculli aquesta dada. 
També, si es recull, volem saber qui la demana, com la demana i com es 
demostra realment aquest origen racial i ètnic. I en tot cas, si això fos així, 
demanaríem a aquest Consell Comarcal que no reculli aquestes dades perquè 
entenem que no és una dada important per al Consell Comarcal. 
 
La presidenta d’aquesta Àrea, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
Jo el que sí que li puc dir és que això només són dades que demanen, a nivell 
tècnic, les persones que estan al departament d’Atenció a les persones. Són 
dades que són totalment en secret professional. Que no surten d’aquí. I són 
realment perquè són necessàries per poder treballar, i treballar en condicions i 
bé de cara a totes les persones que són ateses.  
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Evidentment, en aquests fitxers no surt ni el nom de les persones, ni de les 
famílies, quan s’ha de fer pública alguna dada. Però això també els hi afavoreix 
a ells el poder treballar. Perquè de vegades, segons l’origen racial o ètnic, amb 
elles els hi facilita la feina. És una cosa que realment no són qüestions 
polítiques, ni per sortir a la llum pública, sinó per poder treballar i facilitar la 
feina a totes les persones que estan treballant aquí, al Consell Comarcal.  
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Són dades irrellevants a l’hora de donar atenció a una persona. I aleshores, 
quan una persona és blanca, també se li diu blanca? No té cap tipus de sentit. 
En una societat que cada vegada més deixa de parlar de races i que parlem de 
multiculturalitat, doncs no té cap tipus de sentit recollir aquestes dades. Per 
tant, demanem que no es recullin aquestes dades. 
 
La presidenta d’aquesta Àrea, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
Amb els temes de salut, per exemple, es recull perquè hi ha determinades 
malalties que poden venir de determinades zones o regions. Jo li estic 
explicant, a nivell tècnic, una miqueta el perquè s’han de recollir aquestes 
dades. Moltes vegades tu pots anar a treballar en una família, però si saps que 
és d’un origen ètnic, segons quines coses ja no els hi proposaràs, o ja no els hi 
diràs. Llavors pensem que és una qüestió només tècnica, que són les persones 
que estan treballant amb les persones que ho hem demanat per afavorir i 
millorar la seva atenció, pensem que és totalment coherent i raonable el ficar 
aquestes modificacions. 
 
Consellera, senyora Ramona Suriol: 
La veritat és que veig que s’està debatent un tema que també ens implica a 
l’Ajuntament de Vilafranca. Voldria esmentar aquí que, precisament, ha estat 
un treball conjunt entre tots el tècnics de serveis socials de l’Alt Penedès, o 
sigui, d’aquí del Consell Comarcal i de l’Ajuntament de Vilafranca que s’ha 
arribat a la conclusió de canviar de programari a l’hora d’introduir les dades que 
fan referència a tots els usuaris de serveis socials. Des de fa anys s’introduïen 
amb un programari que havia facilitat la Diputació de Barcelona que se’n diu 
Xissap. Actualment, aquest programari ha quedat molt estret i obsolet. I els 
tècnics ja fa temps que manifestaven el seu desig de poder entrar en un 
programa on fos més fàcil abocar les dades i tenir en qualsevol moment 
qualsevol dada objectiva i de població. Ens vam posar en contacte 
conjuntament, com dic amb personal tècnic del Consell Comarcal, i hem 
treballat aquest tema amb el Consell Comarcal del Tarragonès. Per tant, estem 
a punt d’incorporar un nou programari que se’n diu Hestia de la mà del Consell 
Comarcal del Tarragonès i que ens permet, evidentment, fer una sèrie de 
modificacions en les nostres adscripcions.  
Això era una mica com una prèvia. El tema que pregunta el senyor Xavi 
Navarro no es tracta de que a ell li sembli que vol que es recullin aquestes 
dades o no. És que, d’alguna manera, els objectius a cobrir per serveis socials 
ens demanen les dades d’aquests usuaris. Evidentment, aquests programes 
estan elaborats amb tot el control de protecció de dades suficients i necessaris, 
però, evidentment, nosaltres no podem posar en discussió les dades que hem 
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de demanar en moments determinats als usuaris de serveis socials. No sé si 
això serveix d’aclariment, però he pensat que potser sí.  
 
President: 
Encara que el senyor Anfruns abans ha dit això de que fos tècnic, allò que tot 
era polític. Aquest sí que clarament és un tema bastant tècnic, en el sentit de 
que hi ha una proposta. Ara, aquí hi ha una cosa. Primer, estem dient que 
aquestes dades, precisament, han de ser especialment protegides. És lo que 
estem aprovant. I dos, jo entenc, i és lo que m’han apuntat, que quan es parla 
d’això, evidentment, a l’hora de parlar de certes malalties, per exemple, no és 
el mateix que un sigui alemany o que sigui del Senegal. Ho sento, però a l’hora 
de parlar de malalties que afecten a persones, no és el mateix el que un viatgi 
a un lloc o el que un vingui d’un lloc o vingui d’un altre. I això és informació 
tècnica que s’ha de tenir. I com això, jo no vull aprofundir perquè entenc que no 
hem de fer el debat tècnic. Jo com això penso que és correcte. I per tant, si des 
d’aquest programari que ens acaba d’explicar la senyora Ramona Suriol, i es 
considera que això és una eina de treball a nivell d’àmbit comarcal i dels 
ajuntaments de la comarca, i, tenint en compte que a més a més, aquesta dada 
concreta s’especifica clarament que és d’especial protecció, per tant, entenc 
que no hi ha massa problema. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
El president té tota la raó, com sempre. Aquest és un debat polític. I res més 
polític que això. Entre altres coses, primer, perquè avui per avui, i aquest 
precisament, és un tema en el que personalment, professionalment i m’hi 
dedico, les races avui no existeixen. La Declaració dels drets humans reconeix 
que no hi ha races, hi ha variabilitats. Però races, no. Per tant, demanar de 
quina raça, entre altres coses, no podríem definir ni tant sols a quina raça 
pertanyem els aquí presents. Per segons qui seriem caucasians, blancs, 
europeus. És a dir, les races és un concepte del segle XIX que, 
afortunadament, va aconseguir abolir l’antropologia moderna a la segona 
meitat del segle XX. Per tant, el tema raça és absolutament denigrant i que cal 
obviar i oblidar. 
 
Conseller, senyor Jesús Salius: 
Senyor Anfruns, perdoni, és que raça no ho especifica. I permeti’m que passi 
pel davant, parlant d’antropologia. És una qüestió, jo penso, desafortunada, 
possiblement. Penso que és una qüestió del nom de la cosa. Jo el que faria, si 
a vostès els hi sembla, és revisar el redactat, que és el que porta problemes. 
Perquè el que nosaltres hem de facilitar a les entitats i a les institucions que 
vetllen per la salut pública de totes les persones, independentment del color de 
la pell, òbviament, i de la procedència, però, en tot cas, transmetem que la 
senyora secretària faci el favor de veure si hi ha possibilitats d’esmenar el 
vocabulari que s’utilitza en aquest moment en aquesta part concreta.  
Perquè jo penso que tots estem d’acord amb el mateix i que no cal 
desenvolupar més filosofies antropològiques, amb tot el respecte. Perquè 
estem tots d’acord, aquí hi ha una feina a fer des de la Salut Pública, i per tant, 
la procedència de les persones és molt important per saber quines malalties 
tenen més facilitat per desenvolupar. I per tant, és el debat que hi ha d’haver. I 



ACTA NÚM. 1/2012 
P160212 

 

 23 

em sembla que aquí nosaltres no ho posem en dubte. I en tot cas, jo el que 
proposo, per no desenvolupar més el tema en aquest sentit, és a dir, escolteu, 
mirem d’aprovar això en el sentit aquest de que es pugui fer la feina des de 
Salut i des d’on calgui, des de Serveis Socials i que busquem la idoneïtat si és 
possible, si la legislació que sustenta això permet buscar el vocabulari o la 
paraula més adient. A mi em sembla que és una qüestió única i exclusivament, 
ara, que va més enllà del que toca. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Ja que m’ha tallat a mitja intervenció, si em permet, acabaré breument.  
L’objectiu del que venia a dir era, precisament, donar suport a la proposta, o a 
lo que estava dient el senyor Navarro. És a dir, de lo que es tracta és d’obviar 
aquest tipus de classificació, d’etiquetació. Per tant, treure aquest concepte, 
sigui raça, sigui ètnia. En qualsevol cas es pot demanar el lloc de naixement, 
que en qualsevol cas, seria una informació, però que no té el contingut ni la 
càrrega que representa els conceptes ètnia i raça. 
 
President: 
Entenent el missatge que s’està debatent, jo entenc que lo correcte fora 
aprovar això, si us sembla bé, substituint el camp on posa origen racial i ètnic 
per procedència. O origen i procedència, m’és igual.  
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo seré franc. Estem discutint el sexe dels àngels, aquí. Estem parlant de races 
humanes. Jo em penso que això no procedeix en aquest ple. 
Jo manifesto que si hi ha una llei orgànica de protecció de dades que fa 
referència a modificació dels fitxers, jo entenc que això no ha d’anar a votació. 
En tot cas, això ha d’anar a informació per part de la presidència. 
Ara imaginem-nos que votem i surt que no. Aquesta llei s’ha de complir. Llavors 
jo entenc que aquest punt de l’ordre del dia és per farcir el Ple.  
Això és d’obligat compliment. I s’ha acabat. 
 
La presidenta d’aquesta Àrea, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
Jo el que sí que proposaria és que, si els hi sembla a tots bé, deixem 
procedència, sempre i quan no sigui com diu el senyor Anfruns, que realment 
hagi d’anar tal com està escrit aquí. Perquè això no és només una decisió 
nostra, sinó com hem dit abans, és una cosa tècnica. Llavors com a tal potser 
no ho podrem canviar. 
Si els hi sembla, passaríem a votació, proposant de canviar-ho a procedència, 
si legalment es pot fer o tècnicament les persones que han ho d’aprovar, ho 
consideren així. Si els hi sembla, ho deixaríem així, però sinó, quedaria de la 
manera que... 
 
President: 
Entenc que aprovem aquí les altres dades especialment protegides salut, 
origen i procedència, etc. I per tant, aquesta seria la proposta. 
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Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Senyor Olivella, vostè no m’ha escoltat. Jo deia que no pot anar a votació. 
Votem el que votem es té que complir l’article de la llei de Protecció de Dades. 
 
President: 
Aquí estem aprovant quines dades són d’especial protecció. Estem aprovant 
això. I entre les dades que són d’especial protecció hi ha aquesta, la d’origen i 
procedència, que és una dada d’especial protecció. 
 
Secretària 
Això va a l’Agència Catalana de Protecció de Dades. Es necessita tot un 
protocol, tot un procediment, que és l’aprovació, s’ha d’exposar al públic i s’ha 
d’inscriure a l’Agència de Protecció de Dades. 
En el cas de que aquesta dada sigui afegida, i perquè és una modificació d’un 
acord adoptat el 2006, aquest fitxer que es va crear en aquells moments, és 
perquè sigui especialment protegida. Si no consta aquí, doncs no es protegirà. I 
si ho han establert el servei d’Acció Social, com han explicat molt bé les 
conselleres, és perquè és així que els hi han demanat a elles.  
 
President: 
Senyor Caldentey, evidentment que donem compliment a una llei. A la Llei de 
Protecció de Dades. Però la Llei de Protecció de Dades diu que si vols que un 
fitxer estigui sotmès a la Llei de Protecció de Dades, has d’establir quins 
camps, quins paràmetres, quines dades són les que has de protegir. I en 
aquest cas, entenc que estem fent això. El senyor Navarro diu que no. Digui. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
La llei especifica clarament quines són les dades que s’han de protegir d’una 
manera o d’una altra. El que estem aprovant aquí, no és el que estigui dient la 
llei, perquè la llei s’ha aprovat fa molts anys, el que estem dient aquí és que els 
Serveis Socials i l’EAIA recullin aquesta informació. És això el que estem 
qüestionant. 
 
President: 
Si. I recollirem la informació d’origen i procedència. I considerem que aquesta 
informació d’origen i procedència ha d’estar especialment protegida. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 29 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC i del PP, 1 vot en contra 
del conseller del grup polític comarcal de la CUP-PA i 1 vot d’abstenció del 
conseller del grup polític comarcal d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(S’absenten de la sessió el conseller del grup polític comarcal d’ICV-EU-A-E, el 
senyor Josep Anfruns Daví; el conseller del grup polític comarcal del PP, 
senyor Lluís Caldentey Querol; el conseller del grup polític comarcal del PSC-
PM, senyor Manolo García Botaya; la consellera del grup polític comarcal 
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Lluïsa Llop Fernández; i la consellera del grup polític comarcal de CIU, senyora 
M. Josep Tuyà Manzanera.) 
 
 
6- Aprovar el calendari de liquidació i recaptació d’ingressos de dret 
públic per a la prestació del servei de transport e scolar col·lectiu no 
obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca d e l’Alt Penedès, 
delegat a  l'Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de  Barcelona. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en sessió del dia 13 d’octubre de 
2011, va aprovar provisionalment la imposició de l’ordenança fiscal núm. 11 
reguladora del preu públic per a la prestació del servei de transport escolar 
col·lectiu no obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès. 
 
L’esmentada ordenança va sotmetre’s al tràmit informació pública i audiència 
als interessats, per un període de trenta dies, a efecte de formulació de 
reclamacions i/o suggeriments, mitjançant edicte per publicar al DOGC, en el 
BOP i al tauler del Consell Comarcal. Durant l’esmentat període no es van 
presentar reclamacions i, l’aprovació va esdevenir definitiva amb caràcter 
automàtic, publicant-se el text íntegrament en el BOP de 30 de desembre de 
2011. 
 
Atès que el Ple de 22 de desembre de 2011 va aprovar delegar a la Diputació 
de Barcelona perquè mitjançant el seu Organisme de Gestió Tributària 
exerceixi, per compte del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, les competències 
de recaptació dels tributs i altres ingressos de dret públic, en concret del preu 
públic per a la prestació del servei de transport escolar col·lectiu no obligatori 
per alumnes escolaritzats a la comarca de l’alt Penedès. 
 
Atesa la proposta de calendari fiscal de l'Organisme de Gestió Tributària de la 
Diputació de Barcelona. 
  
Atès que la delegació efectuada de les competències de recaptació dels tributs 
i altres ingressos de dret públic comporta un reajustament de les dates que 
consten a l’Ordenança Fiscal amb les del calendari a aprovar. 
   
S’ACORDA: 
 
1- Aprovar el calendari de liquidació i recaptació d’ingressos de dret públic per 
a la prestació del servei de transport escolar col·lectiu no obligatori per 
alumnes escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès, d’acord amb el detall 
següent: 
 
PER AL CURS ESCOLAR 2011-2012 
 
Alumnes d'ensenyament primari que utilitzen rutes n o obligatòries: 
 

PAGAMENT ÚNIC: pagament pel total de l'import l’1 d’abril. 
 



ACTA NÚM. 1/2012 
P160212 

 

 26 

PAGAMENT FRACCIONAT: TRIMESTRALMENT 
• Primer pagament per un import igual a 1/2a part de l'import l’1 d’abril 
• Segon pagament per un import igual a 1/2a part de l'import l’1 de juny 
 
PAGAMENT MENSUAL: 
• Igual al resultat de l'import total corresponent, dividit per 6 mesos, que 
haurà de ser efectiu  l’1 de cada mes: abril, maig, juny, juliol, agost i 
setembre. 

 
Alumnes d'ensenyament secundari amb transport no ob ligatori que 
utilitzen places vacants de rutes obligatòries: 
 

PAGAMENT ÚNIC: pagament pel total de l'import 1 d’abril 
 
PAGAMENT FRACCIONAT: TRIMESTRALMENT 
• Primer pagament per un import igual a 1/2a part de l'import  1 d’abril. 
• Segon pagament per un import igual a 1/2a part de l'import l’1 de juny 
 
PAGAMENT MENSUAL: 
• Igual al resultat de l'import total corresponent, dividit per 6 mesos que 
haurà de ser efectiu  l’ 1 de cada mes: abril, maig, juny, juliol, agost i 
setembre. 

 
Alumnes d'ensenyament Secundari que s'escolaritzen en centres no 
proposats pel mapa escolar i que utilitzen places v acants de rutes 
obligatòries 
 

PAGAMENT ÚNIC: pagament pel total de l’import l'1 d’abril 
 
PAGAMENT FRACCIONAT: TRIMESTRALMENT 
• Primer pagament per un import igual a 1/2a part de l’import l'1 d’abril. 
• Segon pagament per un import igual a 1/2a part de l’import l’1 de juny 
 
PAGAMENT MENSUAL: 
Igual al resultat de l'import total corresponent, dividit per 6 mesos que 
s’haurà de fer efectiu  l’ 1 de cada mes: abril, maig, juny, juliol, agost i 
setembre. 

 
Cas que les dates anteriorment indicades coincideixin en dissabte o festiu, es 
veuran traslladades al dia immediat hàbil següent. 
  
2- Adaptar els terminis de pagament que consten en l’Ordenança fiscal núm. 
11 a les dates fixades en el calendari proposat per l'Organisme de Gestió 
Tributària de la Diputació de Barcelona. 
3- Publicar el calendari fiscal al tauler d’edictes i al web del Consell Comarcal. 
4- Notificar el present acord a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació 
de Barcelona. 
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INTERVENCIONS: 
 
El president d’aquesta Àrea, conseller senyor Jordi Bosch: 
Com saben perfectament, aquest tema del transport no obligatori és un tema 
que des de ja fa uns mesos es van seguint els tràmits legals i oportuns que 
s’estan fent. Després de l’aprovació de l’ordenança, saben que aquest plenari 
va delegar la gestió del cobrament a l’Organisme de Gestió Tributària. I l’últim 
pas legal ja que ens queda és el que estem fent avui; que és el d’aprovar el 
calendari de liquidació de les quotes que faran front les famílies que estan 
utilitzant aquest servei.  
Tal com estàvem veient, pels pagament únics es liquidaran en data 1 d’abril. 
Els pagaments fraccionats trimestralment, que pel que representa aquest curs 
escolar i pel que fa al cofinançament des del mes de gener, es liquidarà en 
dues parts proporcionals, una a l’1 d’abril i la segona l’1 de juny. I per les 
famílies que s’hagin acollit a fer un pagament de forma mensual i liquidat en 6 
mesos, igualment es liquidarà a partir de l’1 d’abril, i així successivament el dia 
1 de cada mes i fins el mes de setembre.  
És bàsicament això. És l’últim tràmit legal que ens demana la Diputació 
després d’haver-li delegat aquesta liquidació. I és la proposta que portem avui 
a plenari. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Tot i que sigui un debat tècnic, no donarem suport a una retallada política. 
 
Conseller, senyor Lluís Valls: 
El grup comarcal socialista, tot i ser un tema de caràcter administratiu, 
s’abstindrà, perquè en el seu moment varem ser contraris a l’aprovació i 
aplicació d’aquesta ordenança. En definitiva, el calendari el que recull és 
l’aplicació de la mateixa, i per tant, no podem donar-hi suport. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 15 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC i del PP, 1 vot en contra del grup 
polític comarcal de la CUP-PA, i 15 abstencions, 10  dels consellers presents 
del grup polític comarcal del PSC-PM, més 5 dels consellers que es van 
absentar de la sala de sessions corresponents als grups polítics d’ICV-EU-A-E 
(Josep Anfruns), PP (Luís Caldentey), ERC (Lluïsa Llop), PSC-PM (Manolo 
García) i CIU (M. Josep Tuyà).  
 
 
 

II- PART DE CONTROL 
 

7- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
- Decret de la Presidència núm. 99, d’1 de desembre  de 2011 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
juny de 2011:      

- alumnes de l’IE JACINT VERDAGUER de Sant Sadurní d’Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  618,45 €. 
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- Decret de la Presidència núm. 100, d’1 de desembr e de 2011  

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent als mesos 
de setembre i octubre de 2011:     

- alumnes de l’ COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 421,60 €  

- alumnes de l’  COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.037,88 €  

- alumnes de l’  COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.377,64 €  

- alumnes de l’  ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 
416,33 €  

- alumnes de l’  ESCOLA ARRELS de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 471,20 €  

- alumnes de l’  ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              
2.461,71 €  

- alumnes de l’  ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA d’Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 
798,25 €  

- alumnes de l’  ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.941,53 €  

- alumnes de l’  ESCOLA EL CIRCELL d’Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de              1.114,14 €  

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU de  Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de                 573,19 €  

- alumnes de l’  ESCOLA ELS PINS de  Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de                   12,40 €  

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              
2.709,67 €  

- alumnes de l’  ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 248,00 €  

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              4.004,52 €  

- alumnes de l’  ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de                   47,74 €  

- alumnes de l’  ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.890,07 €  

- alumnes de l’  ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              4.225,86 €  

- alumnes de l’  ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIES de  Vilafranca del Penedès relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              4.515,60 €  

- alumnes de l’  ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.841,09 €  

- alumnes de l’  ESCOLA LES CABANYES de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 341,00 €  

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de              2.790,93 €  

- alumnes de l’  ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 173,60 €  
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- alumnes de l’  ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 853,43 €  

- alumnes de l’  ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              3.255,62 €  

- alumnes de l’  ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 590,55 €  

- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.882,63 €  

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de              4.183,80 €  

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA d’Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de              6.499,15 €  

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 502,82 €  

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA de  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 538,47 €  

- alumnes de l’  ESCOLA RENAIXENÇA de  Sant Pere Sacarrera relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de                   93,93 €  

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de  St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.235,10 €  

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.556,82 €  

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI d’St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.617,58 €  

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 458,80 €  

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN de  El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 378,30 €  

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de                 212,00 €  

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de  Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de                 133,96 €  

- alumnes del  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 644,49 €  

- alumnes del   FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              
1.367,72 €  

- alumnes del  IE JACINT VERDAGUER (ESO) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                   34,72 €  

- alumnes de l’  IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de              1.503,81 €  

- alumnes de la  INSTITUT ALT PENEDÈS de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                 161,51 €  

- alumnes de la  INSTITUT ESCOLA INTERMUNICIPAL de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de                   
17,05 €  

 
- Decret de la Presidència núm. 101, d’1 de desembr e de 2011 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent als mesos de setembre i octubre de 2011 :     

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de     9.430,20 €  
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- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de     2.368,40 €  

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de     7.154,80 €  

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de     3.087,60 €  

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de Sant Sadurní d'Anoia, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de        334,80 €  

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de     1.971,60 €  

 
- Decret de la Presidència núm. 102, d’1 de desembr e de 2011  

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent als mesos de setembre i octubre de 2011:     

- alumnes de l’ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de           210,80 €  

- alumnes de l’ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de           404,60 €  

- alumnes de l’ESCOLA JACINT VERDAGUER de La Granada, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de           198,40 €  

- alumnes de l’ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de         2.920,20 €  

- alumnes de l’ESCOLA MAS I PERERA de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de           248,00 €  

- alumnes de l’ESCOLA PAU BOADA de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de           210,80 €  

- alumnes de l’IE JACINT VERDAGUER (ESO) de Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de         2.945,00 €  

- alumnes de l’INSTITUT ALT PENEDÈS de Vilafranca del Penedès (setembre), 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de       10.992,60€  

- alumnes de l’INSTITUT ALT PENEDÈS de Vilafranca del Penedès (octubre), 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de       14.111,20 
€  

- alumnes de l’INSTITUT ESCOLA INTERMUNICIPAL de Sant Sadurní d'Anoia 
(setembre), relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de       
16.733,80 €   

- alumnes de l’INSTITUT ESCOLA INTERMUNICIPAL de Sant Sadurní d'Anoia 
(octubre), relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de       
20.683,20 €  

 

- Decret de la Presidència núm. 103, de 9 de desemb re de 2011 
Paga extra de desembre. 
 
- Decret de la Presidència núm. 104, de 15 de desem bre de 2011 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI 
D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 

 

MES 

 
EUROS 

• ... (CBT) NOVEMBRE 5,80 
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• ... (AFC) NOVEMBRE 20,80 

• ... (FLB) NOVEMBRE 24,00 

TOTAL EUROS…………………… 
 

50,60 

 
- Decret de la Presidència núm. 105, de 16 de desem bre de 2011 

1- Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Agència Catalana del Consum de la 
Generalitat de Catalunya  i el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, per a la pròrroga 
fins al 31 de desembre de 2011, de la delegació de competències aprovada pel 
Govern en matèria de resolució de conflictes de consum, tasques d’inspecció i 
campanyes de control i, d’altra banda, concretar el procediment, les tasques i els 
mitjans per a l’exercici de les funcions delegades i la dotació econòmica 
corresponent. L’Agència Catalana del consum transferirà al Consell Comarcal 
l’import de 51.480€. 
2- Donar trasllat de l’acord a l’OAC i a la tresoreria del Consell Comarcal als 
efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 106, de 19 de desem bre de 2011 

1- Extingir el contracte per obra i servei determinat de la senyora ... (NGD) essent 
l’últim dia de treball  el dia 19 de desembre de 2011. 

2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència en modalitat d’interinatge, a 
la senyora ... (NGD), amb efectes del dia 20 de desembre de 2011, com a 
auxiliar administrativa de l’Oficina d’Atenció Comarcal (OAC) (grup C2), a raó 
de 35 hores setmanals, per substitució de la baixa per incapacitat temporal, la 
baixa per maternitat i pels futurs permisos de la senyora ... (NPS). 

3- Condicionar el present acord a la disponibilitat efectiva dels recursos 
consignats a les aplicacions 925.130000 i 925.160000 del pressupost de 2012, 
objecte d’aprovació en el Ple de 22 de desembre de 2011. 

4- Donar trasllat de l’acord a l’OAC i al servei de Recursos Humans als efectes 
oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 107, de 20 de desem bre de 2011 

1- Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt Penedès 
i Càritas Interparroquial de Vilafranca, per fer front l’impacte de la crisi i 
atendre les situacions d’urgència social derivades de l’actual conjuntura 
econòmica, mitjançant el suport alimentari, a través del banc d’aliments que ja 
gestionen, els quals es lliuraran a les persones més desfavorides i amb risc 
d’exclusió, prèvia valoració, des dels serveis socials bàsics de la comarca, 
excepte Vilafranca del Penedès. El Consell Comarcal farà una aportació 
econòmica de 15.000 €. 

2- Notificar el present acord a l’entitat interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de d’Acció Social i a la tresoreria del Consell 

Comarcal. 
 
- Decret de la Presidència núm. 108, de 20 de desem bre de 2011 

1- Adjudicar el contracte menor de serveis a l’empresa d’ALEPH Iniciativas y 
organización, SA per a la realització de l’Estudi del concepte “artesà” dins la 
producció agroalimentària comarcal inclosos els vins i els caves, al preu de 
10.127,12€ + 1.822,88€ (18% IVA)= 11.950€ (IVA inclòs).  

2- Notificar el present acord a l’empresa interessada i al Servei d’Ocupació de 
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Catalunya. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei d’Empresa i Ocupació i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 109, de 23 de desem bre de 2011 

1- Aprovar la quarta pròrroga del contracte per obra i servei determinat del 
senyor ... (AMRP), com a Agent d'ocupació i desenvolupament local en el 
marc del projecte AODL de Serveis de proximitat territorial i sostenibilitat (grup 
A2), amb una jornada de 35 hores setmanals, amb efectes del 31 de 
desembre de 2011 i fins a la finalització de l’obra objecte del contracte prevista 
pel 30 de desembre de 2012. 

2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, en modalitat d’obra i servei 
determinat a temps complert, a la senyora ... (MSÁ), com a Agent d'ocupació i 
desenvolupament local en el marc del projecte AODL de dinamització del teixit 
productiu local (sectors emergents) (grup A2), amb una jornada de 35 hores 
setmanals i fins a una data prevista de finalització el 29 de desembre de 2012. 

3- Notificar aquest acord al Servei d’Ocupació de Catalunya. 
4- Donar trasllat de  la present resolució als serveis d’Empresa i Ocupació, 

Recursos Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 110, de 23 de desem bre de 2011 

1- Prorrogar la contractació per obra i servei, a la senyora ... (SCM), com a 
tècnica superior (grup A1), amb efectes de l’1 de gener de 2012 i fins al 31 de 
desembre de 2012, amb una jornada de 35 hores setmanals,  pel 
desenvolupament de les tasques de psicòloga al projecte d’Oficina Tècnica 
Laboral de l’Alt Penedès. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Empresa i 
Ocupació als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 111, de 23 de desem bre de 2011 

1- Modificar la jornada del contracte d’obra i servei determinat, a temps parcial, de 
la senyora ... (MBM), amb la reducció de 6 hores setmanals, com a treballadora 
familiar del servei d’Acció Social (grup C2), amb efectes del dia 1 de gener de 
2012, resultant una jornada de 24 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Acció Social als 
efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 112, de 23 de desem bre de 2011 

1- Modificar la jornada del contracte de relleu, de la senyora ... (MCL), amb 
l’ampliació de 5 hores i 15 minuts setmanals, com administrativa (C1) adscrita 
al servei de Compres, amb efectes del dia 1 de gener i fins al 31 de desembre 
de 2012, resultant una jornada de 35 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 113, de 23 de desem bre de 2011 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
servei determinat, al senyor ... (AMSG), com a administratiu (grup C1), adscrit 
al servei d’Empresa i Ocupació, amb efectes del dia 1 de gener de 2012 i fins a 
una data prevista de 30 de juny de 2012, amb una jornada de 35 hores 
setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Desenvolupament i Ocupació i  de 
Recursos Humans del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
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- Decret de la Presidència núm. 114, de 23 de desem bre de 2011 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PELS TREBALLS EFECTUATS EN 
MATÈRIA D’INTERVENCIÓ INTEGRAL DE L’ADMINISTRACIÓ AMBIENTAL MES DE 
DESEMBRE DE 2011 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-26 Avinyonet del 
Penedès 

Parxet, SA 
 

C5 34,00 

I-27 Sant Martí Sarroca Planxisteria Sivill, SL C4-1 88,30 
I-28 Sant Quintí de 

Mediona 
Departament 
d’Educació de la 
Generalitat 

C5 34,00 

I-29 Subirats Bercontres, SA C14 90,00 
I-30 
 

Vilobí del Penedès Ajuntament de Vilobí del 
Penedès 

C4-1,C4-
2,C5,C12 

358,70 

Total...................   605,00 
 
- Decret de la Presidència núm. 115, de 23 de desem bre de 2011 

1- Aprovar l’adscripció de la senyora ... (BCO) al lloc de treball de treballadora 
social que resta vacant en la plantilla de personal d’aquest Consell Comarcal, 
per necessitats del servei i perquè reuneix els requisits per al seu exercici, 
amb efectes de l’1 de gener de 2012. 

2- Extingir el contracte amb la senyora ... (JFB), essent l’últim dia de treball el 31 
de desembre de 2011, per les causes vàlidament consignades en el contracte, 
com és la cobertura de la plaça. 

3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Acció Social i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 116, de 23 de desem bre de 2011 

1- Extingir el contracte amb la senyora ... (TSR) essent l’últim dia el 31 de 
desembre de 2011 per finalització de l’objecte de l’obra i servei a temps parcial 
iniciat a 9 de desembre de 2010. 

2- Contractar a la senyora ... (JFB), amb la modalitat d’interinitat a temps parcial,  
com a treballadora social (grup A2) adscrita al servei d’Acció Social, a raó de 
20 hores setmanals, amb efectes del dia 1 de gener de 2012 i fins a la provisió 
de forma interina, per a la seva provisió definitiva o amortització de la plaça. 

3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Acció Social i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 117, de 23 de desem bre de 2011 

1- Prorrogar la contractació de la senyora ... (CJR), com a  tècnica mitjana del 
projecte Pla Operatiu en el marc del Pacte Territorial per a l’Ocupació de l’Alt 
Penedès coordinat per l’Ajuntament de Vilafranca del Penedès, adscrita al 
servei d’Empresa i Ocupació del CCAP (grup A2), amb efectes del 30 de 
desembre de 2011 i fins a una data prevista de finalització el 29 de juny de 
2012, amb una jornada de 35 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Empresa i Ocupació i de Recursos 
Humans del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 118, de 23 de desem bre de 2011 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
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servei determinat, a la senyora ... (CUN), com a administrativa (grup C1), pel 
desenvolupament del Programa Inicia  adscrita al servei d’Empresa i 
Ocupació, amb efectes del dia 31 de desembre de 2011 i fins a una data 
prevista del 29 de juny de 2012, amb una jornada de 35 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Empresa i Ocupació i de Recursos 
Humans del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 119, de 23 de desem bre de 2011 

1- Prorrogar la contractació de la senyora ... (LJTL), per obra i servei 
determinat, com a treballadora social amb categoria A2, amb efectes de 
l’1 de gener i fins a una data prevista de finalització el 31 de desembre 
de 2012, amb una jornada de 35 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Acció Social i de Recursos 
Humans del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 120, de 27 de desem bre de 2011 
Nòmina desembre. 
 
- Decret de la Presidència núm. 121, de 28 de desem bre de 2011 

1- Aprovar el conveni de col·laboració entre el Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya i el Consell Comarcal de l’Alt Penedès amb l’objectiu 
d’impulsar i difondre la mediació com a mètode de resolució de conflictes, 
mitjançant l’establiment d’un servei d’informació i derivació de casos al Centre 
de Mediació de Dret Privat de Catalunya (CMDPC). La vigència del conveni és 
per a l’any 2011 i durant la seva vigència el Departament de Justícia 
contribuirà a les despeses que generen les tasques d’informació i tramesa de 
les peticions de mediació gratuïta a raó de 42 euros per cada sol·licitud de 
mediació que el SIM trameti al Centre de Mediació de Dret Privat de 
Catalunya, sempre que la sol·licitud estigui subscrita per les parts participants 
del conflicte, i per un import màxim anual de 2.800€. 

2- Donar trasllat de l’acord al servei d’Acció Social i a la tresoreria del Consell 
Comarcal als efectes oportuns. 

3- Donar compte d’aquest acord a la Junta de Govern en la propera sessió que 
celebri. 

 
- Decret de la Presidència núm. 122, de 31 de desem bre de 2011 
APROVAR L’EMISSIÓ DELS REBUTS DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL 
SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 

 

MES 

 
EUROS 

• CBT DESEMBRE 3,48 

• MSR DESEMBRE 23,40 

• AFC DESEMBRE 20,80 

• FLB DESEMBRE 30,00 
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TOTAL EUROS…………………… 
 

77,68 

 
- Decret de la Presidència núm. 123, de 31 de desem bre de 2011 
1- Aprovar l’expedient núm. 7 de modificació de crèdits (modalitat ampliacions de 
crèdit) en el pressupost de l’entitat corresponent a l’exercici 2011, segons el detall 
següent: 

DESPESES AMPLIABLES  

Partida 
 

 
241.227060 Despeses funcionament Plans Ocup. i Tallers Ocupació 8.365 

TOTAL DESPESES AMPLIABLES. . . . . . . .  8.365 

INGRESSOS AFECTATS 

Concepte 
  

450.503 Transf. Generalitat, Estudis Desenvolupament local  8.365 

TOTAL INGRESSOS AFECTATS. . . . . . . . .  8.365 

 
- Decret de la Presidència núm. 1, de 5 de gener de  2012 

1- Aprovar les sol·licituds de SAD SOCIAL, destinat a persones i/o  unitats de 
convivència en situació de risc social i amb dificultats d’adaptació social, 
següents: 

 

NÚM. REGIS. DEL 
 

 CCAP/EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

 
SETMANALS  

COPAGAM. 
USUARI 

 
 MENSUAL 

 
 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

2011/7439 (997/2011)  N.S. A  GELIDA 1 h 0€ ACCEPTADA 

2011/7440 (998/2011)  R.C.P  GELIDA 1h 0€ ACCEPTADA 

2011/7648 (999/2011)  S.CH  ST. QUINTÍ MEDIONA          1h 0€ ACCEPTADA 

2011/7653 (1000/2011)  E.C.C  ST. QUINTÍ MEDIONA 1h. 0€ ACCEPTADA 

2011/7655 (1001/2011)  N.S.R  ST. QUINTÍ MEDIONA 2h 0€ ACCEPTADA 

2011/7654 (1002/2011)  G.R.P  MEDIONA          3h 0€ 
ACCEPTADA 

 

 
2- Aprovar la sol·licitud de SAD dependència següent: 

 

NÚM. REGIS. DEL 
 

CCAP/EXPEDIENT 

NOM I COGNOMS 
USUARI/ÀRIA MUNICIPI 

T.F.  
HORES 

SETMANALS  

 
AUXILIAR 

HORES  
SETMANALS  

COPAGAM. 
USUARI 

 MENSUAL 

 
 

RESOLUCIÓ  
COMISSIÓ 

7644/2011 
(54/2011)  M. C. A. M  TORRELLES DE FOIX 5h 

0 
67,24€ 

ACCEPTADA 

 
3- Aprovar la modificació de SAD dependència (canvi municipi) següent: 
 
 
 

 
NÚM. EXPEDIENT 

 
NOM I COGNOMS USUARI/ARIA 

 

 
MUNICIPI 

 
RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 
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20/2011 M. L. S ST. MARTÍ SARROC ACCEPTACIÓ 

CANVI DOMICILI 
I MUNICIPI 

 
4- Aprovar les baixes de SAD social següents: 
 

 
NÚM. EXPEDIENT 

 
NOM I COGNOMS USUARI/ARIA 

 
 

 
MUNICIPI 

 
RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 

 
938/2011 E.A..A. ST.SADURNÍ D’ANOIA ACCEPTADA 
983/2011 M.C.G. ST. SADURNÍ D’ANOIA ACCEPTADA 

 
5- Aprovar la modificació del SAD social següent: 
 

 
NÚM. EXPEDIENT 

 
NOM I COGNOMS 

USUARI/ARIA 

 
MUNICIPI 

TF  
HORES 

MENSUALS 

 
RESOLUCIÓ 
COMISSIÓ 

910/2011 LL.E.G. ST. SADURNÍ D’ANOIA 11 ACCEPTADA 
1 es redueix la intervenció de la TF a 1h mensual 
 
6- Notificar el present acord als interessats. 
7- Donar trasllat de l’acord a l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL 

prestatària del servei d’Atenció Domiciliaria (SAD) a la comarca de l’Alt 
Penedès. 

8- Donar trasllat de l’acord al servei d’Acció Social del Consell Comarcal als 
efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 2, de 9 de gener de  2012 
APROVAR EL COBRAMENT DELS REBUTS DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ 
DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS ASSISTENCIALS. 

NOM USUARI/ÀRIA MES EUROS 

• CBT DESEMBRE 3,48 

• MSR DESEMBRE 23,40 

• AFC DESEMBRE 20,80 

• FLB DESEMBRE 30,00 

TOTAL EUROS……………………  77,68 
 
- Decret de la Presidència núm. 3, de 12 de gener d e 2012 

1- Aprovar l’adscripció de la senyora ... (RNB) al lloc de treball d’educadora social 
adscrita al servei de Joventut i Habitatge del Consell Comarcal de l ’Alt  
Penedès, que resta vacant en la plantilla de personal d’aquest Consell 
Comarcal, per necessitats del servei i perquè reuneix els requisits per al seu 
exercici, amb efectes del dia 1 de febrer de 2012, amb una jornada de 30 hores 
setmanals. 
2- Extingir el contracte amb el senyor ... (XGR), essent l’últim dia de treball el 31 
de gener de 2012, per les causes vàlidament consignades en el contracte, com és 
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la cobertura de la plaça. 
3- Donar trasllat de l’acord als serveis de Joventut i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 4, de 16 de gener d e 2012 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 198 hores (del 16 de gener al 
8 de juny de 2012), a la senyora ... (ECP), com a docent de llengua catalana als 
municipis d’Avinyonet del Penedès, La Granada i Torrelavit, i al preu de 22,80 
€/hora (d’on s’haurà de fer les retencions corresponents i deduir la quota 
patronal). 
2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra 

i servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 105 hores (entre el 16 
de gener al 8 de juny de 2012), a la senyora ... (TLlR), com a coordinadora 
dels cursos de llengua catalana als municipis d’Avinyonet del Penedès, La 
Granada, Mediona, Sant Cugat Sesgarrigues i Torrelavit, i al preu de 10,90 
€/hora (d’on s’haurà de fer les retencions corresponents i deduir la quota 
patronal). 

3- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra 
i servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 101 hores (del 20 de 
gener al 8 de juny de 2012), a la senyora ... (AVV), com a docent de llengua 
catalana al municipi de Mediona, al preu de 14,90 €/hora (d’on s’haurà de fer 
les retencions corresponents i deduir la quota patronal). 

4- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra 
i servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 33 hores (entre el 17 de 
gener al 29 de març de 2012), a la senyora ... (MTC), com a docent de llengua 
catalana al municipi de Sant Cugat Sesgarrigues, i al preu de 22,80 €/hora 
(d’on s’haurà de fer les retencions corresponents i deduir la quota patronal). 

5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Igualtat i Ciutadania i de Recursos Humans 
del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 5, de 16 de gener d e 2012 

1- Reconèixer a la senyora ... (MCL), el seu primer trienni, corresponent a la 
categoria C1, amb efectes del dia 13 de gener de 2012. 
2- Reconèixer al senyor ... (ERL), el seu primer trienni, corresponent a la categoria 
A2, amb efectes del dia 4 de setembre de 2011. 
3- Reconèixer a la senyora ... (RMR), el seu primer trienni, corresponent a la 

categoria A2, amb efectes del dia 21 de novembre de 2011. 
4- Reconèixer a la senyora ... (BBR), el seu segon trienni, corresponent a la 

categoria A2, amb efectes del dia 10 de gener de 2012. 
5- Reconèixer al senyor ... (JM.GV), el seu segon trienni, corresponent a la 

categoria C1, amb efectes del dia 23 de desembre de 2011. 
6- Notificar aquest acord als interessats. 
7- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans del Consell Comarcal 

als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 6, de 16 de gener d e 2012 

Aprovar el pagament del següent import a: 
Intervenció-Tresoreria del CCAP, ... (EA), en concepte d’un 
pagament a justificar per fer front a despeses vàries del Consell, 
que s’hauran de justificar amb factures i/o tiquets. 

200,00 

                      TOTAL EUROS. . . . . .. . .  200,00 
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- Decret de la Presidencia núm. 7, de 26 de gener d e 2012 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE L’APORTACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE 
PUIGDÀLBER PER L’ARRANJAMENT DEL CAMÍ DE LES PLANES A MAS BOTINS, 
FASE I. SEGONS PACTE SEGON DEL CONVENI DE DATA 11 D’ABRIL DE 2011 
Núm.  
Factura 

Concepte Import 

1 
 

Direcció d’obra 
                        Total................. 

1.540,00 
1.540,00 

 
- Decret de la Presidència núm. 8, de 27 de gener d e 2012 
Nònima mes de gener. 
 
- Decret de la Presidència núm. 9, de 30 de gener d e 2012 

1- Reconèixer a la senyora ... (SRR) el gaudi del permís per lactància de forma 
compactada. S’estableixen per aquest permís un còmput de 100 hores, les 
quals suposen 15 dies laborables. Aquest permís es gaudirà amb efectes de l’1 
de febrer i fins al 21 de febrer de 2012, ambdós inclosos. 

2- Reconèixer a la senyora ... (R) el gaudi de la reducció compactada d’un terç de 
la jornada de treball amb la percepció del cent per cent de les retribucions per 
tenir cura d’un/a fill/a, des del 22 de febrer i fins al 24 de maig de 2012, ambdós 
inclosos (s’estableix un còmput diari de 7 hores), havent-se de reincorporar en 
el seu lloc de treball el 25 de maig de 2012. 

3- Advertir a la interessada que podrà gaudir dels beneficis de la Llei 8/2006 fins a 
31 de gener de 2017. 

4- Notificar el present acord a la interessada. 
5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i de Recursos Humans als 

efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 10, de 2 de febrer de 2012 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI 
D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA 

 

 

MES 

 
EUROS 

• CBT GENER 4,64 

• AFC GENER 10,40 

• MS GENER 46,80 

• FLB GENER 18,00 

TOTAL EUROS……………………  
79,84 

 
- Decret de la Presidència núm. 11, de 2 de febrer de 2012 

1- Assignar a la senyora ... (ÀPB), cap del Servei d’Atenció Ciutadana i Consum, 
les tasques de lideratge, gestió i seguiment de la implementació dels projectes 
de Gestió d’expedients i d’Administració electrònica, amb totes les 
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competències decisòries per a desenvolupar-los. 
2- Les atribucions al personal del Consell Comarcal realitzades en la present 

resolució mantindran les retribucions actuals. 
3- Notificar el present acord a la interessada. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos humans. 

 
- Decret de la Presidència núm. 12, de 2 de febrer de 2012 

1- Posposar la sessions ordinàries de les Comissions Informatives de Plans 
Transversals i d’Economia i Hisenda del dia 2 de febrer al dia 9 de febrer de 
2012. Igualment, posposar la sessió plenària prevista pel dia 9 de febrer, al dia 
16 de febrer de 2012. 

2- Establir que, si bé es mantindran els mateixos punts de l’ordre del dia, també 
se’n podran afegir d’altres que es considerin necessaris. 

3- Donar trasllat de l’acord als consellers comarcals. 
 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
8- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 15 
de desembre de 2011 i 12 de gener de 2012. 
 
Es dóna compte de les actes de la Junta de Govern de 15 de desembre de 
2011 i de 12 de gener de 2012. 
 
 
9- Moció que presenten els grups comarcals de CIU, PSC, ERC, PP, CUP I 
ICV pel manteniment i millora del transport de bus nit de Barcelona – 
Gelida - Sant Sadurní - Vilafranca – Santa Margarid a i els Monjos 
 
Atès que al novembre de 2001, es va posar en funcionament el servei 
d'autobús amb horari nocturn, amb la finalitat d'oferir una alternativa de 
transport en els horaris on no funcionava el servei ferroviari. 
 
Atès que han transcorregut deu anys des de la implantació d'aquest servei, i 
que per tant es tracta d'un servei ja consolidat entre la població. 
 
Atès que aquest transport significava per a la població la possibilitat d’utilitzar 
un servei de vertebració de les connexions comarcals entre Sant Sadurní i 
Vilafranca. 
 
Atès que l'Autoritat del Transport Metropolità de Barcelona, ha elaborat una 
proposta de reorganització de l'actual xarxa de serveis nocturns interurbans, 
amb la finalitat de racionalitzar l'oferta existent i ajustar-la a la demanda real 
constatada. 
 
Atès que la Direcció general de transports i mobilitat del Departament de 
Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya entén que ha de 
racionalitzar el servei del bus nit fent de Sant Sadurní l’última parada i que a 
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més entén que per donar servei a la demanda existent són suficients 4 
expedicions als dies feiners i 4 als festius. 
 
Atès que d’aplicar-se aquest servei significaria deixar al marge la connexió 
entre Sant Sadurní i Vilafranca i excloure Vilafranca de la ruta del bus nit i 
suposaria eliminar part de l’oferta d’expedicions que hi ha actualment. 
 
Atès que l’ajuntament de Gelida va aprovar una moció reclamant que 
s’introduís una parada en aquesta població dins la ruta del bus nit Barcelona-
Sant Sadurní-Vilafranca.  
 
Atès que s’ha modificat les línies i el servei, sense comunicació a aquest 
Consell Comarcal, i tampoc als usuaris. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès adopta el següent acord: 
 
Primer- Transmetre a la Direcció general de transports i mobilitat del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat, la disconformitat del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès per la nova configuració del servei nocturn 
d'autobusos, especialment pel que fa al canvi de ruta dels autobusos que 
passen per la comarca i en especial per l’eliminació del tram Sant Sadurní-
Vilafranca.  
 
Segon- Proposar i demanar a la Direcció general de transports i mobilitat del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat que es mantingui el 
tram que connecta el municipi de Sant Sadurní d'Anoia amb el de Vilafranca del 
Penedès en la ruta del servei del bus nit i que es mantinguin les freqüències 
actuals, i sigui directe entre Gelida i Barcelona. 
 
Tercer-  Demanar al Departament de Territori i Sostenibilitat que inclogui una 
parada a Gelida i també a Santa Margarida i els Monjos dins el servei de bus 
nit Barcelona-Gelida-Sant Sadurní- Vilafranca-Santa Margarida i els Monjos. 
 
Quart-  Demanar al Departament de Territori i Sostenibilitat que s’estudiï la 
opció de Reforçar la connexió entre Vilafranca i Sant Sadurní en dates amb 
actes determinats com poden ser (Vijazz Penedès, Cavatast, Festa Major 
Vilafranca, Fires de Sant Sadurní, etc...). 
 
Cinquè- Donar compte d’aquest acord al Departament de Territori i 
Sostenibilitat; al Parlament de Catalunya; als Ajuntaments de Sant Sadurní,  
Vilafranca del Penedès, Gelida i Santa Margarida i els Monjos. 
 
INTERVENCIONS: 
 
El vicepresident quart, conseller senyor Raimon Gusi: 
Ha quedat clara la moció que presentem conjuntament tots els grups. Així ho 
varem acordar. I és perquè nosaltres defensem el manteniment del Nit-bus. 
Perquè si bé reconeixem que és una línia deficitària. Les línies deficitàries, 
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entenem que són així perquè, precisament, es troben a les zones més 
allunyades de Barcelona. I aquest és el motiu que les fa deficitàries. Però 
també les fa necessàries. La necessitat per evitar accidents en vehicles privats 
i per la manca d’alternativa del ferrocarril en aquestes hores nocturnes.  
I a més una altra necessitat, la de relligar la comarca. Relligar l’Alt Penedès i 
per tant, connectar com es diu, Santa Margarida i els Monjos, Vilafranca, Sant 
Sadurní i Gelida amb Barcelona. I malgrat que la línia Vilanova - Vilafranca 
pugui millorar amb l’actual C-15, no queda garantida aquesta continuïtat 
comarcal. 
Tota aquesta problemàtica exposada, ha estat feta al Departament de Territori i 
Sostenibilitat. I personalment el cap de servei de carreteres i transports. I en 
espera novament d’una visita al Consell Comarcal del director general de 
Transport, Ricard Font, per tal de poder negociar i aconseguir més línies pel 
futur de la comarca. 
És per això que estem d’acord amb tots els grups en presentar aquesta moció. 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Estem totalment d’acord amb el que ha dit el senyor Gusi i amb la moció que 
subscrivim tots. Simplement era recordar el que ens deia ara el senyor Gusi. 
Perquè la reunió que varem haver de suspendre per aquella terrible amenaça 
siberiana es pugui reprendre aquesta convocatòria i que la climatologia ens 
permeti trobar-nos.  
I simplement un matis. En el punt quart, quan entre parèntesi diu: Vijazz, 
Cavatast, festa Major de Vilafranca, etc.,  jo hi afegiria, també potser, la 
Fuenfira i altres esdeveniments potser més concrets. Quan es diu altres, se 
suposa que poden ser aquests. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Donarem suport. I també demanaríem al conseller que apreti al Ricard Font 
perquè vingui en aquí, perquè si no podem estar molt de temps així. 
 
Conseller, senyor Carles Jiménez: 
Simplement, per part del nostre grup reiterar el nostre posicionament en 
encapçalar aquesta moció i també subscriure les paraules del senyor Navarro 
enfront del senyor Gusi que quan vingui el director doncs se’ns comuniqui per 
tal d’estar informats al màxim. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Només afegir al que ja s’ha dit que sobretot, un cop feta aquesta ruta que ens 
servirà per articular la mobilitat de l’Alt Penedès amb Barcelona, però també 
internament de l’Alt Penedès, que això es comuniqui degudament a la 
ciutadania, perquè sàpiga de la seva existència. Ja que un transport a vegades 
és deficitari quan molta ciutadania no sap que realment existeix i que es pot fer 
servir. Tal com teníem aquesta línia fins ara amb Barcelona. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres també insistir amb els arguments que s’han donat. Pensem que el 
que no pot ser és que un servei que durant anys ha funcionat i que segurament 
és millorable, d’un dia per un altre, sense massa informació doncs suprimir-lo. 
Pensem que aquesta és la darrera opció. Es podrien estudiar alternatives i en 
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tot cas, defensar el servei públic i la funció que té de mobilitat cap a Barcelona i 
dins de la comarca.   
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, d’ICV-EU-A-E, i 
de la CUP-PA. 
 
 
10- Moció que presenta el Grup comarcal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya en defensa dels afectats per a la contrac tació de participacions 
preferents 
 
A la vista del perjudici generat entre les 210.000 famílies catalanes – 700.000 
al conjunt de l’Estat - afectades per la compra de participacions preferents en 
condicions irregulars, la insuficient acció supervisora i reguladora dels 
organismes competents per tal d’evitar o corregir aquests perjudicis i les 
mobilitzacions dels afectats i els col·lectius d’usuaris d’entitats financeres, es 
fan necessàries totes les mesures de recolzament possibles per reclamar una 
acció correctora molt més decidida per part dels poders públics. 
 
Des del 1999, s’han col·locat més prop de 26.000 milions d’euros en 
participacions preferents, pràcticament la totalitat per part d’entitats financeres. 
Fins al 2007, molts dels contractes de participacions preferents es van realitzar 
sense documentació i amb menor informació, i a partir del 2007 s’han detectat 
molts incompliments de les obligacions d’informació i protecció del consumidor 
previstos a la Directiva MiFID. En molts casos, es van convertir contractes de 
dipòsits a termini a participacions preferents. 
 
Les participacions preferents són valors emesos per societats que no permeten 
participació en el capital ni dret a vot, tenen caràcter perpetu i la seva 
rendibilitat és de caràcter variable i no garantida. Són valors que no cotitzen en 
borsa, i tenen una liquidesa difícil. Tenen un alt risc de pèrdues, una rendibilitat 
generalment fixa en un primer període i variable posteriorment, vinculada a 
beneficis distribuïbles.  
 
Els perjudicis s’han fet evidents quan han aflorat les irregularitats pel que fa a: 
 
I. La seva contractació i comercialització 
S’han detectat molts casos en què no es va informar de les característiques del 
producte, ni dels seus riscos, ni de l’escassa o nul·la liquiditat i el caràcter 
perpetu del producte. Es van contractar moltes participacions preferents sota 
l’aparença de dipòsit, però amb una rendibilitat superior. És un producte 
altament complex que la mateixa Comissió Nacional del Mercat de Valors 
(CNMV) considera d’alt risc no apropiat per al mercat minorista. 
 
II. La baixa disponibilitat i liquiditat de la inversió 
Un cop els estalviadors han volgut recuperar els fons dipositats, molts s’han 
trobat que el caràcter perpetu del producte - del qual no van ser avisats - 
impedeix la liquiditat del mateix, a no ser que es traspassi en un mercat 
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secundari on el principal comprador - i pràcticament l’únic - és l’entitat 
emissora, amb la conseqüència que és qui marca el preu de venda, molt per 
sota de l’inicial. 
 
Tenint en compte la insuficiència de les alternatives ofertes per les entitats 
financeres als afectats, considerant que la denúncia realitzada per les 
associacions d’usuaris als organismes supervisors ha aconseguit que la CNMV 
i el propi Banc d’Espanya reconeguin l’abús i la incorrecció de les pràctiques 
realitzades, però no accions correctores suficientment contundents, evidenciant 
la indefensió i desinformació de bona part dels afectats, 
 
Per tot l’anteriorment exposat, el grup comarcal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya proposa al ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès que prengui 
els següents: 

A C O R D S  
 
Primer. Manifestar i denunciar l’abús en el que han incorregut les entitats 
financeres en la comercialització d’aquests productes. 
 
Segon. Comunicar als organismes reguladors - Banc d’Espanya i Comissió 
Nacional del Mercat de Valors - la necessitat d’impulsar una campanya de 
comunicació per part de les pròpies entitats financeres per tal de garantir la 
correcta informació del conjunt dels afectats, dels seus drets i dels seus 
deures. 
 
Tercer. Manifestar la necessitat que els organismes reguladors intervinguin per 
assolir la restitució dels drets dels usuaris afectats. Una restitució que hauria de 
garantir, a través de les vies legals i financeres oportunes, la plena 
convertibilitat dels estalvis que hagin estat invertits en productes que no hagin 
garantit una informació adequada sobre les seves característiques a l’hora de 
la seva contractació i comercialització. 
 
Quart. Donar suport a totes les actuacions de les associacions d’usuaris 
d’entitats financeres en la informació i defensa dels afectats i la denúncia de les 
irregularitats comeses en la fase de contractació i comercialització d’aquests 
productes. 
 
Cinquè. Recolzar totes les iniciatives legislatives i parlamentàries encaminades 
tant a la denúncia i divulgació  d’aquestes males pràctiques anteriorment 
mencionades, com a la defensa i demanda de restitució dels drets dels seus 
afectats. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Conseller, senyor Jesús Salius: 
Els demano que tinguin en consideració els continguts que jo ara també 
sintetitzaré, i que si algú ho creu oportú, algun dels partits d’aquí presents, 
doncs també, òbviament, estem oberts a que puguin encapçalar-ho. 
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En síntesi, des de l’any 99 les diferents entitats bancàries, el difícil és saber 
quina no ho ha fet, la veritat és aquesta, van vendre el que s’han anomenat 
productes tòxics. És a dir, parlant molt planerament, es trucava a persones 
grans, majoritàriament, el perfil de persona que comprava aquest producte era 
una persona gran, que tenia uns diners dipositats, diguem, amb un rendiment o 
no a la caixa, la que sigui, o banc, i aleshores, a partir d’aquí se li informava, en 
part, de la possibilitat d’invertir aquests diners com si fos accionista d’aquesta 
entitat bancària. La qüestió és que ni se li lliurava documentació. I finalment, 
molta gent en realitat el que feia era confiar amb la persona, que era la de tota 
la vida a qui li portava la llibreta, i li actualitzava. D’acord? 
El perfil de gent gran que va caure en aquest, diguem, engany, és bastant 
considerable; 210.000 famílies catalanes, 700.000 al conjunt de l’estat.  
 
A partir del 2007 això es va disparar. És a dir, va començar el 99 però el 2007 
va ser quan es va disparar la venda d’aquests productes tòxics. I fa pocs 
mesos, i per això estem aquí nosaltres i vostès hauran vist a les notícies que 
se’n sent a parlar una mica d’aquest tema, des d’instàncies europees es van, 
finalment, denunciar aquestes males pràctiques bancàries.  
La qüestió de fons és que el dia 2 de febrer s’exhauria el termini per poder 
exigir des d’Europa a les entitats, per poder els usuaris canviar aquest producte 
que havien contractat per unes millors condicions, tot i que perdien valor els 
seus diners, etc. I resulta que la gran majoria d’aquestes famílies, que 
aproximadament són 210.000 persones, ni sabien que tenien aquest producte 
tòxic, aquestes participacions preferents contractades. 
La qüestió està en un context de crisi que ha aflorat més que mai perquè les 
persones necessitaven els diners que tenien en aquests dipòsits,  resultant que 
no els poden treure. Aquests diners estan encallats en aquestes entitats i no hi 
poden accedir. 
Llavors, perquè estem fent aquestes mocions? Per què estem informant de tot 
això? Bàsicament, perquè hi ha moltes persones que no saben que tenen els 
seus diners compromesos i que no el poden recuperar. Perquè no saben que 
en el seu moment van contractar aquest producte. Perquè aquestes persones 
necessiten que les entitats públiques i els seus representants, nosaltres, els hi 
donem suport. Perquè estem en temps de crisi i aquestes persones, tenint 
aquests estalvis als quals no poden accedir. Per tant, per una qüestió de 
justícia social única i exclusivament, jo crec que és de rebut que en el màxim 
de la seva disponibilitat i votin a favor. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Simplement per dir que nosaltres els donem ple suport en aquesta moció i que 
votarem encantats de subscriure-la. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Nosaltres també donarem suport en aquesta moció. Aquesta moció torna a 
posar sobre la taula el paper que està jugant la banca, ja no només a l’Estat 
espanyol i Catalunya, sinó a la resta del món. Jo no només donaria suport a 
aquesta ciutadania, sinó que també hi hauria d’haver un compromís per part, 
no només del Consell Comarcal, sinó d’altres administracions de perseguir 
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aquestes pràctiques que l’únic que fan és demostrar la manca d’escrúpols del 
sector bancari. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo crec que aquest punt, igual que aquell altre que m’he manifestat, jo entenc 
que és un punt que no té d’anar al Consell Comarcal. Nosaltres nombrem 
representants a les caixes i als bancs, aquí al Consell Comarcal i potser són 
aquests qui han de planificar el tema amb aquestes entitats. Em dóna la 
sensació de que estem buscant temes per omplir l’ordre del dia. 
Votem a favor perquè tot el que diu és lògic. Però nosaltres què hi podem fer 
amb tot això? Donar suport a qui? 
 
Conseller, senyor Manolo García: 
Nosaltres estem d’acord amb aquesta moció. Creiem que totes les mocions 
que denunciïn els abusos de la banca en aquesta crisi són benvingudes. Però 
crec que no estaria de més que aquí quan parla de reclamar l’acció correctora 
molt més decidida, doncs estaria bé concretar una mica què és pot fer des del 
Consell Comarcal per ajudar a aquesta gent. 
 
Portaveu de CiU, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
El senyor Salius ho ha explicat perfectament i nosaltres hi donarem ple suport. 
 
Conseller, senyor Jesús Salius: 
Gràcies a tothom pel seu posicionament favorable. En quant al senyor 
Caldentey, no em mal interpreti, de veritat, no és per omplir. Senzillament, si no 
se’n fa un ressò a tots nivells, moltes persones que tenen aquests productes 
contractats, els seus diners, diguem, en un lloc que es pensen que en 
qualsevol moment hi podran anar, si aquestes persones no són conscients, 
actuaran tard i malament. El que es tracta és de fer el màxim de rebombori a 
on sigui, per tal de que se’n parli el màxim possible en tots els àmbits. I 
aquestes persones, totes, ni que sigui per precaució, vagin a la caixa o banc o 
a on tinguin els diners, i preguntin en quina situació estan els seus estalvis. A 
partir d’aquí, si aquestes persones són conscients, doncs segurament, ja 
podran fer un primer pas per fer alguna cosa.  
En quant a què es pot fer des del Consell Comarcal? Doncs en principi, fer 
aquest gest de dir; sabem, són conscients, donem el nostre suport. Però 
atenció, no ens equivoquem. Hi ha les associacions d’aquests usuaris, hi ha 
dues associacions que són qui porten tot el tema a nivell jurídic. I ho estan fent 
molt bé. Nosaltres, com a partit, les persones que ens pregunten les dirigim a 
aquestes associacions. En cap moment, nosaltres fem res com a partit. Penso 
que ho han de fer les entitats, en aquest sentit, que representen als 
consumidors. Perquè són els que tenen el coneixement i estan redirigint tota la 
qüestió aquesta. I per tant, jo penso que des del Consell Comarcal el que s’ha 
de fer és informar. Si arriben persones aquí, o arriben trucades preguntant què 
poden fer davant una situació com aquesta, el que s’ha de fer és informar-los 
de les possibilitats que tenen, que hi són. I a partir d’aquí, si es dóna més el 
cas. Perquè, una de les qüestions que, per exemple, nosaltres ens hem adonat 
és que és impossible saber quantes persones de l’Alt Penedès estan ficades 
en aquest embolic. Ni que sigui per actuar i informar directament.  
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Per tant, el que hem de fer és el màxim de rebombori. Si aquestes persones 
ens pregunten, llavors, el Consell Comarcal el que hem de fer és dirigir-les a 
aquestes associacions de consumidors que estan fent molt bona feina i també 
estan amb els tribunals intentant solucionar la qüestió. 
 
Consellera, senyora Maria Josep Tuyà: 
El dilluns de la setmana que ve l’Oficina Comarcal d’Informació al Consumidor 
farà una xerrada sobre aquest tema. I està oberta a tota la ciutadania per tal de 
que aquelles persones que puguin ser perjudicades en aquest tema puguin 
mostrar-se i puguin dir la seva i puguin recollir la queixa. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, d’ICV-EU-A-E, i 
de la CUP-PA. 
 
 
 
VOTACIÓ D’URGÈNCIA 
 
El President sotmet a votació dels membres presents la urgència a l’efecte 
d’incloure un punt dins l’ordre del dia d’avui. 
Atès que el resultat de la votació ha estat favorable per unanimitat, es sotmet a 
la consideració d’aquest plenari el següent punt:  
 

PRENDRE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA AL CÀRREC DE 
CONSELLERA COMARCAL DE LA  SENYORA JUDIT GARCIA CRU SET  
 
Vist l’escrit presentat amb registre d’entrada núm. 743, de 16 de febrer de 
2012, de la senyora Judit Garcia Cruset en relació a la renúncia al càrrec de 
consellera del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Vist el que disposa l’article 9.4 del Reglament d’Organització i Funcionament de 
les entitats locals i, la Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral 
Central, sobre substitució de càrrecs representatius locals, la renúncia ha de 
fer-se efectiva per escrit davant el Ple de la Corporació a qui correspondrà 
prendre raó de la mateixa. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, 
 
1-  Pren coneixement de la renúncia presentada per la senyora Judit Garcia 
Cruset com a consellera d’aquest Consell Comarcal, nomenada per acord de 
Ple de data 22 de juliol de 2011.  
 
2- Trametre a la Junta Electoral Central certificat del present acord, amb la 
finalitat que procedeixi a la substitució, d'acord amb el que disposa l'article 182 
de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General.  
 
El Ple en resta assabentat. 
 



ACTA NÚM. 1/2012 
P160212 

 

 47 

 
11- Precs i Preguntes. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
El mes de desembre varem fer una pregunta en aquest plenari en el qual 
varem demanar saber el número de PIRMIS que s’havien gestionat en aquest 
Consell Comarcal des del dia 1 d’agost. 
Avui hem rebut la resposta. I ens ha sorprès moltíssim saber que, en aquest 
moment, cap de les propostes dels expedients de la Renda Mínima d’Inserció 
han estat resoltes. En aquest moment, a partir del dia 1 d’agost, són 56, si no 
recordo malament. Però lo pitjor és que n’hi ha des del dia 23 de maig. O sigui, 
en aquest moment tenim 93 expedients pendents de resoldre. En aquí se’ns 
justifica com si semblés que si no diuen res, deuen estar denegades, no?  
Des del grup comarcal de la CUP ens agradaria fer un prec perquè, des 
d’aquest Consell Comarcal, s’exigeixi i es reclami amb força i contundència 
aquesta informació. Perquè entenem que les persones que han sol·licitat 
aquesta Renda Mínima d’Inserció tenen tot el dret a conèixer el perquè se’ls hi 
ha estat denegada aquesta renda. 
 
President: 
D’entrada ja li dic que em sembla bé. Hem demanat aquesta informació i un 
cop estigui, a les persones afectades, per descomptat, se’ls hi farà saber.  
I en tot cas, si hi ha algun tema que considerem que alguna estigui denegada 
perquè no toca o el que sigui, en tot cas, ho haurem de mirar i valorar. 
Sobretot,  a nivell tècnic cada una d’elles. I fer les consideracions pertinents. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
En tot cas, jo crec que és important, que li demanin a la Generalitat, o al 
departament que correspongui, una mica més de respecte cap a aquestes 
persones. Si estem parlant de persones que el mes de maig demanen aquesta 
renda, per tant ben bé 9 mesos pendents de que algú els hi digui quelcom. 
Entenc que les persones que van a demanar la Renda Mínima d’Inserció no 
estan en una situació gaire bona, tot el contrari, i que per tant, es mereixen 
saber què és el que està passant amb tot això. També li pregaria que, quan 
rebin alguna resposta en quant a tot això, ho facin públic a tot el plenari. 
 
Portaveu de CiU, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
Jo el que li puc dir és que varem anar al Departament de Benestar Social la 
cap de l’Àrea. Precisament, un dels temes que varem tractar allà van ser els de 
la Renda d’Inserció Mínima. I es va demanar que donessin resposta, el més 
aviat possible, perquè realment hi havia expedients que no se’ls hi havia donat.  
I també, el que se’ns va dir és que s’estaven mirant els expedients, que 
s’estaven analitzant, que n’hi havia uns quants que podien ser amb silenci 
administratiu. I llavors, des d’aquí, es va demanar que des del Consell 
Comarcal, les treballadores del Consell Comarcal, facilitarien la informació i 
model de recurs d’alçada contra aquest silenci, si és que es produïa en algun 
cas. Llavors, totes les treballadores ho saben, estan informades, i en algun cas 
de que passés això, es donaria la informació perquè poguessin fer-ho. 
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També se’ns va comentar que s’han trobat alguns casos on s’ha detectat que 
hi ha frau. Per això, diuen que ho estan valorant més bé.  
De totes maneres, sàpiguen vostès, que des del personal tècnic del Consell 
Comarcal tenen tota la informació i estan passant la informació a totes les 
persones que encara no tenen l’expedient resolt. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
En tot cas, que sigui frau o no sigui frau, jo crec que és lo de menys. Aquí el 
que s’està demanant és la responsabilitat que assumeix el Departament amb la 
ciutadania quan va demanar aquesta renda. I el que no poden fer és excusar-
se dient que hi ha frau. Ja ho sabem que hi deuen haver fraus, però hi ha fraus 
en molts sectors i ningú per això deixa de fer segons quines coses.  
Creiem que és important que la Generalitat doni suport a aquestes famílies. En 
tot cas, quan detecti que hi ha frau o quan detecti el que sigui, és important que 
també es comuniqui a les persones que han demanat aquesta renda. Facin 
frau, com no en facin. 
 
President: 
Senyor Navarro, la consellera vicepresidenta, precisament, li ha explicat això, 
que al Consell Comarcal ens han dit això i el tema del silenci administratiu. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Sí, però el que passa és que, de vegades, fa una mica l’efecte que si ningú 
pregunta per això, no hauria passat res. 
Aleshores, quan vareu anar a parlar d’això? 
 
President: 
Escolti’m, cada un dels departaments es va programant les visites, es van 
demanant les visites. 
És clar, ja ho entenc, vostè ara, com que va fer la pregunta, ara resulta que el 
Govern del Consell treballa perquè vostè va fer la pregunta. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
No. Espero que no. 
 
President: 
Segurament, però jo li dic que no. Jo li dic que no, que es treballa 
metòdicament quan correspon.  
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
I la pregunta és perquè si, des del mes de maig hi ha aquest expedients en 
aquí, per què ningú havia fet res fins ara? En quina data es reuneixen vostès 
amb el Departament? Varem fer la pregunta el 22 de desembre. 
 
Portaveu de CiU, consellera senyora M. Assumpta Rosell: 
Perdoni una cosa. A veure, és que vostè sap que tu pots demanar hora i 
aleshores no te la donen tot lo aviat que tu voldries. O a vegades es poden 
anul·lar. 
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Nosaltres, l’hora aquesta l’havíem demanat abans de que vingués la 
Montserrat Domènech, que és la cap de l’àrea que hi ha ara. Se’ns va donar 
hora, ens la van desprogramar i ens la van canviar pel gener. I el gener ja va 
venir la Montserrat Domènech. 
Vull dir que, a veure, nosaltres estem treballant perquè s’ha de treballar. No 
perquè vostès ho exigeixen i ho diguin.  
 
President: 
Perdoneu, discutir ara si la reunió l’hem feta un dia o un altre, es pot debatre, 
però jo considero que lo important és resoldre el tema de les PIRMIS i anem 
per feina. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Xavier Navarro: 
Si, evidentment, però un tema com la PIRMI no pot esperar 9 mesos. Tenim 
l’obligació d’apretar. 
 
President 
D’acord, senyor Navarro. D’acord. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Sobre aquesta qüestió quan tingui la informació ens la fan arribar. 
 
President: 
La farem arribar a tots els grups. 
 
 
 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
21:25 hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 


